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El Govern demana 
extremar la prevenció

d’incendis
Hi ha 105 municipis

de 19 comarques a tota Catalunya
que es troben en perill molt alt d’incendi forestal.

                     P12

Exigirà que el nou pla de conca de l’Ebre 
estableixi cabals mínims a badies

i llacunes del Delta i de sediments.

                    P14

La Plataforma en Defensa
de l’Ebre inicia un

“procés de reactivació”
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Fa pocs dies, l’anunci que 
Móra la Nova és una 

candidata tinguda molt en 
compte per a acollir una de 
les primeres gigafactories 
d’intel·ligència artificial (IA) 
d’Europa, ha sacsejat les 
Terres de l’Ebre.
Un projecte -perquè de moment 
només és una proposta- que es 
presenta als ulls de gent, institu-
cions i empreses, com una pro-
mesa de futur, captació i reten-
ció de talent i desenvolupament.
Anem per passos aclarint con-
ceptes, perquè la gigafactoria 
està en boca de tothom, però no 
tothom sap en què consisteix. 
Som-hi! Les IA gigafactories són 
infraestructures dissenyades per 
desenvolupar, entrenar i imple-
mentar models i aplicacions d’IA 
molt grans, de fet, a una escala 
sense precedents. Llavors, això 
indica que les Terres de l’Ebre 
tenen davant seu una oportuni-
tat històrica que, si es consolida, 
pot marcar un abans i un després 
en la seva trajectòria econòmi-
ca i social. L’anunci que Móra la 
Nova és candidata a acollir una 
gigafactoria europea d’intel·li-
gència artificial, amb una inversió 
estimada d’entre 3.000 i 5.000 
milions d’euros, ha posat la 
comarca de la Ribera d’Ebre i, de 
retruc, tot el sud del país al centre 
del mapa europeu de la innova-
ció tecnològica.

L’aposta està liderada per un con-
sorci públic-privat en el qual es 
compten gegants del sector com 
Telefónica, Nvidia, Multiverse i al-
tres, i compta amb el suport ex-
plícit i declarat tant del Govern 
espanyol com de la Generalitat 
de Catalunya. De fet, des de fa 
anys Catalunya ja compta amb 
un ecosistema tecnològic de pri-
mer nivell, en el qual destaquen el 
Parc del Sincrotró Alba, que és una 
referència digital al sud d’Europa, 
o el Barcelona Supercomputing 
Center, només per esmentar-ne 
alguns. Ara, però, el focus es des-
plaça cap al territori, en concret, 
cap a un polígon industrial per-
tanyent a l’INCASÒL al terme de 
Móra la Nova, que durant dècades 
ha viscut a l’ombra de les centrals 
nuclears i que en breu pot renéixer 
com un node d’IA de referència 
internacional.

Però no és només una qüestió 
d’inversió. El que realment colpeja 
amb força és el relat que acom-
panya la proposta: el relat de la 
reconversió d’un territori que so-
vint ha donat molt més del que ha 
rebut; però aquesta història apun-
ta cap a una nova etapa: la de les 
energies del passat cap a les tec-
nologies del futur. De fet, l’alcalde 
de Móra la Nova, Jesús Álvarez, 
apuntava en una entrevista recent, 
que “això no és un projecte de po-
ble ni de comarca, és un projecte 
de país i d’Europa. Estem a la final 
de la Champions League.”
Perquè sí, el que hi ha en joc aquí 
és molt més que una infraestruc-
tura. És la capacitat d’atreure i 
retenir talent, d’establir un clús-
ter d’empreses tecnològiques, de 
crear ocupació qualificada i de 
donar resposta a la gran pregunta 
que fa anys que plana sobre l’Ebre: 

què passarà el dia que les nuclears 
tanquin? Aquesta pot ser una pos-
sible resposta que fuig de ser una 
promesa buida per presentar-se 
con una oportunitat real d’enfor-
tir la cohesió social, de generar 
riquesa i de posicionar les comar-
ques ebrenques com a motor de 
la transformació digital del país.
El camí tot just està en fase de 
candidatura i la competència amb 
altres territoris serà dura. Però s’ha 
posat la primera pedra a un pro-
jecte tècnicament sòlid, estratè-
gicament ben situat i que a més, 
genera consens. Govern, institu-
cions, societat civil i empreses hi 
veuen una oportunitat clara i tot 
un repte.
Les gigafactories d’IA són una 
aposta europea per reforçar la so-
birania tecnològica. Estem parlant 
d’instal·lacions capaces de proces-
sar i entrenar enormes volums de 
dades, amb més de 100.000 GPUs 
de darrera generació, que poden 
situar la UE a l’avantguarda mun-
dial. Disposar d’una d’aquestes 
plantes al cor de la Ribera d’Ebre 
seria un avanç cap a la transforma-
ció i una mostra que comarques i 
territoris que s’han vist com a pe-
rifèrics, ara poden convertir-se en 
centrals. Com deia el delegat del 
Govern a l’Ebre, Joan Castor Go-
nell, “aquesta candidatura pot ser 
una de les grans portes d’entrada 
al futur per al nostre territori”. Tan 
de bo així sigui.

Una oportunitat que pot canviar 
el rumb del territori

La trobada ha reunit sei-
xanta professionals per 
compartir estratègies i 
experiències d’innova-
ció dins del Pla Estratègic 
2024-2027.
L’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta (HTVC) ha cele-
brat la seva primera Jorna-
da Directiva amb l’objectiu 
de reforçar el compromís 
col·lectiu dels professio-
nals amb la transforma-
ció de l’atenció sanitària a 
les Terres de l’Ebre. Sota el 
lema “Una visió clara, una 
acció comuna”, la trobada 
ha reunit una seixantena de 
càrrecs directius i referents 
d’àrea per desplegar el Pla 
Estratègic 2024-2027, cen-
trat en deu línies d’actuació 

prioritàries.
La jornada ha posat èmfasi 
en àmbits com la humanitza-
ció de l’atenció, la captació i 
acollida de talent, la innova-
ció tecnològica i la sostenibi-

L’Hospital Verge de la Cinta impulsa la transformació sanitària 
amb una jornada directiva pionera

s’han abordat avenços en 
recerca, com la incorporació 
de la intel·ligència artificial 
en el diagnòstic de nòduls 
tiroïdals i el projecte 3DLab.
Altres temes tractats han 
estat la qualitat assistenci-
al, la comunicació, la gestió 
eficient del medicament, la 
sostenibilitat pressupostària 
i les iniciatives mediambien-
tals.
La jornada va concloure amb 
la ponència de Ricard Cha-
varria sobre el futur de les 
infraestructures sanitàries, i 
amb la valoració positiva de 
la gerent, Maria Ferré, que va 
destacar “el paper clau del li-
deratge compartit per avan-
çar cap a una sanitat més hu-
mana, eficient i sostenible”.

litat. S’han presentat projec-
tes destacats com la Unitat 
de Cures Complexes, la nova 
Unitat de Dolor Agut, el pro-
jecte COORDINATS o el Pla 
de cures a Urgències. També 

EDITORIAL
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“UN PROJECTE 
DE PRESENT I DE 
FUTUR”  
Jesús Alvarez, alcalde de 
Móra la Nova, sobre la im-
plantació de la gigafactoria, 
comenta que “suposaria un 
punt d’inflexió històric. És 
un projecte de present i de 
futur. Ara ens hem ficat al 
mapa, però quan tinguéssim 
aquestes instal·lacions, si 
realment acaben implan-
tant-se al territori, hem 
de tenir en compte que 
això canvia el paradigma 
industrial de tot el que fins 
ara hem conegut. La IA ha 
vingut per quedar-se. El que 
tenim molt clar és que tot 
plegat ens ajudaria a que 
l’Ebre tingui una sortida 
empresarial desconeguda 
fins ara, amb un valor molt 
alt de gent qualificada. Hem 
de tenir en compte que totes 
les empreses del sector tec-
nològic poden estar a prop 
d’una infraestructura com 
aquesta”.

JOAN CASTOR 
GONELL: “UNA 
OPORTUNITAT 
PER ATREURE I 
RETENIR TALENT 
A LES TERRES DE 
L’EBRE”  
“La candidatura per acollir 
una de les gigafactories 
europees d’intel·ligència 
artificial (IA) és una opor-
tunitat per atreure i retenir 
talent a les Terres de 
l’Ebre”, ha valorat el dele-
gat del Govern, Joan Castor 
Gonell Agramunt, després 
de la sessió del Consell de 
Direcció de l’Administració 
Territorial. Per al delegat 
també pot ser una oportu-
nitat històrica per “gene-
rar un clúster d’empreses 
tecnològiques que generin 
llocs de treball altament 
qualificats”. “El model de 
prosperitat compartida és 
pensar en el conjunt de 
la societat catalana”, ha 
afegit.

MÉS NOTÍCIES

El Govern aprova una declaració de 
suport a la proposta per ubicar una de les 

gigafactories europees d’IA 
El Govern ha aprovat una de-
claració de suport institucio-
nal a la proposta presentada 
per un consorci publicoprivat 
per a la creació d’una giga-
factoria d’intel·ligència artifi-
cial (IA), en resposta a la crida 
d’interès per a la implantació 
d’aquestes instal·lacions pu-
blicada per la CE l’abril de 
2025. El projecte, que comp-
ta amb el suport dels governs 
català i espanyol, proposa 
situar la gigafactoria en un 
solar del polígon industrial 
El Motlló de Móra la Nova. 
Es manifesta la voluntat del 
Govern de declarar d’interès 
general el projecte en el mo-
ment en què es formalitzi la 
proposta definitiva per part 
del consorci publicoprivat 
promotor. Les IA gigafacto-
ries són infraestructures dis-
senyades per desenvolupar 

A MÓRA LA NOVA

El centre se situaria 
en un solar del polígon 

industrial El Motlló

i implementar models i apli-
cacions d’IA molt grans i a 
una escala sense precedents. 
Tenen com a finalitat propor-
cionar una infraestructura de 
computació d’IA d’alt nivell 
per a investigadors, empresa-
ris i indústries europees.

l’interes creixent d’unes festes 
que es consoliden al calendari 
festiu de les Terres de l’Ebre. 
Tant els veïns, les veïnes com 
els visitants, van omplir els 
carrers  demostrant un cop 
més que l’esperit de  Sant 
Joan és molt viu i molt arrelat 
a l’Ampolla.  L’Ajuntament vol 
agrair a totes les persones que 
han fet possible la celebració 
de les festes: col·laboradors, 

Rècord de venda d’abonaments a les 
Festes  de Sant Joan de l’Ampolla

L’Ajuntament ha fet una va-
loració molt positiva de les 
festes de Sant Joan 2025. 
Tot i les altes temperatures, 
la participació ha estat molt 
elevada i ha superat totes les 
expectatives. Segons explica 
la regidora, Júlia Estorach, 
“enguany s’ha batut el rècord 
de venda d’abonaments fes-
tius, un indicador de la im-
plicació de la ciutadania i de 

entitats, serveis de seguretat i 
neteja, públic assistent i sobre 
tot a la brigada municipal i a la 
comissió de festes i de bous, 
ja que sense tots ells les festes 
no haguessin estat possibles. 
També es vol fer una crida per 
seguir treballant conjunta-
ment per fer de les festes de 
Sant Joan una referència de 
diversió, cultura i participa-
ció”.
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respon al plec de clàusules 
que es va aprovar quan es 
va privatitzar l’empresa per 
part del govern de Junts per 
Tortosa. És fals que la tarifa 
d’aigua s’augmenti un 7,5% 
com diu la senyora Roigé, 
i ella ho sap perfectament, 
perquè és la responsable i 
qui va pactar els increments 
que s’havien de fer cada any 
amb l’empresa”. Aquesta 
era la resposta a les afir-
macions del grup municipal 
de Junts per Tortosa que va 
assegurar que ”la formulació 
dels comptes de l’empresa 
Aigües de Tortosa demostra 
que no era necessari pujar el 
rebut de l’aigua en un 7,5%. 
L’actual equip de govern 
ha pujat la tarifa d’aigua 
gràcies al suport de la CUP. 
Junts denuncia que per 
primera vegada un alcalde 
accepta pagar interessos a 
la part privada, i que sense 
estos, l’empresa tancaria en 
positiu”. 
Segons el govern municipal 
es treballa “per a la remu-
nicipalització d’Aigües de 
Tortosa, l’empresa mixta 
creada fa 15 anys per a la 
privatització del 49% de les 
accions”.  

L’AJUNTAMENT 
RECORDA QUE 
L’EMPRESA 
AIGÜES DE 
TORTOSA ‘FA 3 
ANYS QUE TANCA 
AMB PÈRDUES’
L’empresa Aigües de Tortosa 
“va tancar els comptes 
dels tres últims exercicis 
en negatiu. Així, el consell 
d’administració de l’empresa 
ha aprovat els comptes del 
2024 amb unes pèrdues de 
6.270 euros, mentre que el 
2023 va tancar l’any amb 
-66.195 euros i el 2022, amb 
-84.167 euros”. En aquest 
sentit, l’alcalde de Tortosa, 
Jordi Jordan, recorda que “la 
senyora Roigé menteix i ma-
nipula les dades. Ja ho va fer 
fa un any quan va assegurar 
que els comptes es tancaven 
en positiu i era una falsedat 
absoluta, mentre que ara 
menteix quan parla de l’in-
crement de la tarifa d’aigua. 
Pel que fa a l’actualització 
de les tarifes aprovades 
suposarà un increment d’un 
3,5% en el rebut de l’ai-
gua, una actualització que 

MÉS NOTÍCIES

Un total de 59 grups de recreació 
històrica participaran en la XXVIII 
Festa del Renaixement de Tortosa

El programa de la XXVIII Festa 
del Renaixement de Tortosa 
inclou la participació de 59 
grups de recreació històri-
ca procedents de vuit països 
diferents, 21 espectacles en 
espais fixos i 32 espais d’ac-
tuació simultanis. En conjunt, 
una programació que inclou 
450 franges horàries d’acti-
vitat concentrades en qua-
tre dies, del 17 al 20 de juliol, 
quan la ciutat reviu l’esplen-
dor del segle XVI. El regidor 
de la Festa del Renaixement, 
Víctor Grau, i el director de 
la Festa, Jordi Príncep, han 
presentat la programació. 
Les entrades dels diferents 
espectacles de pagament es 
posaran a la venda avui di-
vendres. “Presentem una àm-
plia programació, diversa i de 
qualitat, d’una festa que està 
plenament consolidada i que 
és una cita de referència en 
el calendari de recreacions 

DEL 17 AL 20 DE JULIOL

històriques d’Europa”, ha ma-
nifestat el regidor de la Festa, 
que ha avançat que la conse-
llera de Cultura, Sònia Her-
nàndez, serà la pregonera de 
la Festa. L’acte inaugural tin-
drà lloc el dijous 17 de juliol.

La consellera de Cultura, 
Sònia  Hernàndez, 

pronunciarà el pregó
el 17 de juliol

L’Ajuntament de Tortosa ha 
executat durant les darreres 
setmanes les obres de repa-
ració de quatre camins de 
l’extensa xarxa de camins de 
titularitat municipal. Concre-
tament, s’ha actuat als ca-
mins del Mig (Grup el Tem-
ple), Corrals de Riba (Sant 
Josep de la Muntanya), Sant 
Jordi i l’Esquerrà (Sant Llàt-
zer), amb una inversió global 
de 24.998,42 euros.
Tot i les actuacions de man-

hores del dia trasllats per 
emergències hospitalàries, 
així com vols contra incen-
dis dels bombers o actuaci-
ons dels cossos policials. 
La inversió prevista a Terres 
de l’Ebre és d’uns 2 milions 
d’euros.

Les Terres de l’Ebre tindran
el 2028 cinc heliports preparats
per donar servei a vols nocturns

i amb mal temps
Les Terres de l’Ebre dis-
posaran de cinc heliports 
preparats per donar servei 
a vols nocturns i en condi-
cions de mal temps. L’es-
tratègia d’heliports públics 
de Catalunya preveu que 
estiguin operatius aquest 
2028 gràcies a la implanta-
ció d’un sistema de guiatge 
via satèl·lit. La consellera 
de Territori, Sílvia Paneque, 
ha precisat que es crearan 
quatre noves instal·laci-
ons -una a cadascuna de 
les quatre comarques del 
territori-, a més d’adaptar 
les de l’actual heliport de 
l’Hospital de Tortosa Verge 
de la Cinta. 
Atendran durant les 24 

L’Ajuntament repara els 
camins del Mig, Sant Jordi, 
Corrals de Riba i Esquerrà

teniment que s’han fet al 
llarg del temps a través del 
servei de manteniment a la 
via pública, amb actuacions 
puntuals de reparació, calia 
una actuació més intensa de 
reparació. 
Pel que fa a la intervenció 
de reposició duta a terme, 
ha consistit en la preparació 
dels vorals dels camins, el 
tractament de les irregula-
ritats i l’anivellament i com-
pactació dels vials.

S’invertiran uns 2 
milions d’euros en quatre 
noves instal·lacions i en 
adaptar les de l’Hospital 

Verge de la Cinta
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de les PAU, mantenint en 
reserva el nom dels millors 
puntuats per Llei de Pro-
tecció de Dades. D’aquest 
llistat, entre les 504 millors 
notes de les PAU d’enguany 
(per sobre de 9 a la fase 
general de les proves) hi ha 
nou alumnes de les Terres 
de l’Ebre. La puntuació més 
alta l’han obtingut alumnes 
de dos centres. El primer 
ha cursat estudis a l’Insti-
tut Julio Antonio de Móra 
d’Ebre, amb un 9,4.  I el se-
gon cal buscar-lo a l’Institut 
Sòl de Riu d’Alcanar, també 
amb 9,4. Per darrere seu hi 
figura l’Institut Dertosa de 
Tortosa. El centre ha tingut 
dos alumnes amb puntua-
cions de 9,3 i 9,2. Aquesta 
darrera nota es repeteix en 
el cas d’un alumne de l’Ins-
titut Manuel Sales i Ferré 
d’Ulldecona. Finalment, del 
col·legi Sagrada Família de 
Tortosa destaca una alumna 
de Móra d’Ebre amb un 9,1 
de nota.

 EL 64% DELS 
GRADUATS 
UNIVERSITARIS 
TREBALLA UN 
ANY DESPRÉS 
D’ACABAR ELS 
ESTUDIS
El 64% dels estudiants uni-
versitaris ja està treballant 
un any després d’acabar 
els seus estudis, segons 
dades d’Idescat en referèn-
cia als qui es van graduar 
el curs 2022-23. Es tracta 
de la dada més alta des de 
l’inici de la sèrie, el 2012-13. 
Aquell any, la taxa d’inser-
ció un any després de fina-
litzar el grau era del 55,8%, 
i des de llavors la xifra ha 
anat pujant any a any

MILLORS NOTES 
DE LA PAU 
D’ENGUANY
El Departament d’Educació 
ha fet públiques les notes 

MÉS NOTÍCIES

167 estudiants es graduen al 
Campus Terres de l’Ebre

URV

Divendres 20 de juny, al Cam-
pus Terres de l’Ebre de la Uni-
versitat Rovira i Virgili (URV), 
es va celebrar la graduació 
del curs 2024-25. La promo-
ció d’enguany ha estat for-

mada per 167 graduats i gra-
duades, fet que la converteix 
en la segona més nombrosa 
de la història del Campus, no-
més superada per la del curs 
22-23, amb 170 persones. 

Aquesta promoció és espe-
cialment significativa perquè 
inclou, per primera vegada, 
estudiants que es graduen del 
doble grau d’Educació Infantil 
i Educació Primària. 
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LA JOTA I LA 
DOLÇAINA 
D’AMPOSTA 
OMPLIRAN 
MONTSERRAT DE 
FESTA I TRADICIÓ
El grup de dansa Para-
cota d’Amposta i la Colla 
de dolçainers i tabaleters 
Sanfaina viatjaran el cap de 
setmana del 28 i 29 de juny 
fins a Montserrat per ce-
lebrar els 20 anys del Grup 
Paracota. Amb ells portaran 
la música i la dansa popular 
de les Terres de l’Ebre, amb 
l’espectacle “La Dolçaina i 
la Jota”. L’actuació oferi-
rà un repertori de jotes i 
danses tradicionals d’arreu 
de les Terres de l’Ebre, amb 
l’objectiu de mantenir viva 
la cultura popular i com-
partir l’alegria que sempre 
acompanya el ball. Demà 
dissabte, 28 de juny, la 
comunitat monàstica rebrà 
oficialment els grups.

MÉS NOTICIESPLE
Núria Pla pren possessió

de l’acta de regidora
Núria Pla és la nova regidora de 
l’Ajuntament d’Amposta. Pla va 
prendre possessió del càrrec 
de regidora en el ple extraor-
dinari urgent celebrat dilluns 
passat, substituint així el re-
gidor Miquel Subirats, que va 
renunciar a l’acta durant el ple 
ordinari de maig. Pla assumirà 
la regidoria de Fires i també 
les funcions vinculades amb 
l’atenció ciutadana i gestió del 
cementeri.
En el mateix ple es va donar 
compte de la modificació del 
cartipàs en què Núria Ferré, 
actual regidora de Drets So-
cials i de Ciutadania, també 
assumeix la regidoria de Políti-
ques d’Ocupació i Empresa; i la 
regidora de Personal, Tecnolo-
gia i Atenció a la Ciutadania, 
Cristina Sales, també assumeix 
la regidoria de Règim intern i 
relacions interdepartamentals. 
En el mateix ple extraordinari 
urgent –de fet la urgència del 

ple venia motivada per aquests 
punts– es van aprovat per una-
nimitat els programes taurins 
de les festes del Grau, de Fes-
tes del Poble Nou i de les Fes-
tes Majors. La principal novetat 
que cal destacar del programa 
d’actes taurins de les Festes 

AMPOSTA 
TORNARÀ A 
ACOLLIR ELS 
CONCERTS 
CENTRALS DEL 
DELTACHAMBER 
MUSIC FESTIVAL 
El DeltaChamber Music 
Festival, el festival interna-
cional de música de cambra 
a les Terres de l’Ebre, arriba 
enguany a la seva 10a edició 
i ho fa amb una proposta 
artística excepcional sota el 
títol “Existir”. Del 21 de juliol 
al 3 d’agost de 2025, la mú-

Majors és la modificació de 
l’horari del segon bou capllaçat 
del primer dissabte de festes. Si 
fins ara se celebrava a les 11h, 
després d’escoltar aportacions 
d’aficionats dels bous i valorat 
i consensuat amb la comissió 
de bous, ara es farà a les 8h.

Es va fer efectiva
 en el ple extraordinari 

urgent

sica de cambra tornarà a ser 
protagonista a Amposta i 
arreu de les Terres de l’Ebre, 
convertint el territori en ca-
pital de la música clàssica 
de cambra durant dues set-
manes. Més concretament, 
els concerts a Amposta 
s’han programat per al 31 
de juliol i l’1 d’agost, al Mu-
seu de les Terres de l’Ebre. 
Enguany, aquest projecte 
musical sense precedents 
al sud d’Europa farà para-
da a 11 municipis: Amposta, 
Ascó, la Sénia, Roquetes, 
Alcanar, Tortosa, Deltebre, 
Flix, Horta de Sant Joan, 
Sant Jaume d’Enveja i Je-
sús.
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tincions amb motius florals 
a les tres millors composi-
cions poètiques de tema i 
metre lliures, i una quarta a 
la millor adaptació musical 
d’un poema ja existent.
Així mateix, es publicarà un 
recull dels millors poemes 
presentats al certamen.

La millor adaptació musical 
serà enregistrada i publi-
cada en el mateix recull. El 
període d’admissió d’ori-
ginals finalitzava el dia 
15 de juny de 2025. L’acte 
de lliurament dels premis 
tindrà lloc el dissabte 5 de 
juliol a partir de les 21 hores, 
en el decurs d’un especta-
cle i sopar literari que se 
celebrarà al Passeig de les 
Moreres de Benifallet en el 
marc del Festival de poesia 
UN-I-VERS.

PAÜLS
Dimecres van començar els 
treballs de la tercera fase de 
les millores als carrers que 
comprèn des de les escales 
del Menicaco fins a les Vol-
tes, incloent també el carrer 
Serreta. Es preveu que la 
tercera fase de reformes 
finalitzi a principis d’agost.

TIVENYS: 
CLOENDA DE 
LA SETMANA 
CULTURAL 
VI edició d’una iniciativa 
que es consolida i que 
és possible, entre altres, 
gràcies a les associacions, 
entitats i comerços del 
poble, a qui des de l’Ajunta-
ment “donem les gràcies un 
cop més per fer de la cultura 
un motor. En aquesta edició, 
es va voler retre homenatge 
a la figura d’Anselm Clavé 
sent el protagonista d’una 
setmana que finalitzava 
la nit de Sant Joan. Hi han 
hagut activitats per als 
menuts i menudes, presen-
tacions de llibres, xarrades, 
exposicions i molta cultura”. 

PRIMERS  
JOCS FLORALS 
DE L’EBRE - 
FESTIVAL DE 
POESIA   
UN-I-VERS
Festival de poesia UN-I-
VERS. S’atorgaran tres dis-

MÉS NOTÍCIESDELTEBRE
Pas endavant en igualtat i conciliació 

amb l’aprovació de nous protocols i 
plans estratègics

La sessió plenària del mes de 
juny de l’Ajuntament de Del-
tebre va estar marcada per 
l’aprovació de quatre eines 
estratègiques per al funciona-
ment de l’engranatge intern: 
el nou Pla d’Igualtat, que es 
desenvoluparà entre els anys 
2025 i 2029, el Pla de Diver-
sitat i Inclusió LGTBIQ+, el 
Protocol contra l’assetjament 
sexual, i el Protocol de Tele-
treball. 

L’alcalde de Deltebre, Lluís 
Soler, va concloure agraint el 
treball del Comitè d’Empresa 
de l’Ajuntament, ja que “ha es-
tat un mandat de molts canvis 
estructurals i s’han implicat en 
màxima dedicació i intensitat 
per així esdevenir un ajunta-
ment capdavanter en l’apro-
vació de diferents normes que 
regulen la gestió del personal 
de l’administració”. El Comi-
tè d’Empresa finalitza el seu 

Tots els plans 
presentats al plenari 
es van aprovar per 

unanimitat

mandat aviat, després de qua-
tre anys.
Tots els plans presentats al ple-
nari es van aprovar per unani-
mitat amb el suport dels grups 
d’Enlairem i ERC Deltebre.

cres la presentació del car-
tell i el programa, en un acte 
on han detallat la informació 
principal del calendari i que 
ha tingut lloc al Saló de Plens 
de l’Ajuntament. L’alcalde, 
Ivan Garcia, ha volgut fer 
al·lusió a l’acte més popular 
i de major pes dintre el pro-
grama de les Festes Majors, 
com és el Gran Cosso-Iris 
que tindrà lloc el diumenge 
6 i dilluns 7 de juliol. “És únic 
a Catalunya, i hi esperem una 
participació altíssima, amb 
25 carrosses inscrites”. El re-
gidor de Festes de Roquetes, 
Sisco Ollé, ha reivindicat “el 
caràcter participatiu” de les 
festes de la ciutat, fet que les 
converteix en “referents” a la 

Roquetes es prepara 
per viure les Festes 

Majors del 175è 
aniversari

Roquetes es prepara per en-
dinsar-se en les Festes Ma-
jors del seu 175è aniversari, 
amb onze dies de xalera i 
tradició, que tindran un in-
tens programa amb un cen-
tenar d’actes per a tots els 
públics. Del 3 al 13 de juliol, 
la ciutat combinarà gresca i 
cultura, per recordar la seva 
trajectòria i seguir dibui-
xant-la de manera conjunta, 
tal com evoca el cartell, obra 
del reconegut il·lustrador ro-
quetenc Ignasi Blanch.
L’alcalde de la ciutat, Ivan 
Garcia, el regidor de Festes, 
Sisco Ollé, i el president del 
Patronat de Festes de Ro-
quetes, Juan Carlos Sangres, 
han realitzat aquest dime-

zona. Al seu torn, el president 
del Patronat de Festes, Juan 
Carlos Sangres, ha volgut 
posar en valor “el dinamis-
me” que atorga el concurs 
de colles a la festa. “Són el 
motor i l’ànima de les festes 

i mereixen la nostra felicita-
ció. Més enllà dels actes de 
carrer, l’altre punt neuràlgic 
de les Festes Majors de Ro-
quetes 2025 serà la Terras-
sa d’Estiu. Allí tindrà lloc el 
dijous 10 de juliol el concert 
infantil amb caràcter solidari 
del Pot Petit, amb èxit as-
segurat després d’haver ve-
nut fins al moment prop de 
1.000 entrades anticipades, 
i que anirà a benefici d’un 

programa d’investigació de 
l’Hospital Sant Joan de Déu.
D’altra banda, fins a 9 de les 
12 orquestres anunciades en 
el programa actuaran per 
primer cop a Roquetes. Des-
tacar, en la vessant instituci-
onal, la gerent del forn de pa 
Perolada, Pilar Perolada, serà 
l’encarregada de pronunciar 
el pregó de Festes, amb mo-
tiu de la celebració del cen-
tenari de l’establiment. 

Esta setmana, 
presentació del cartell

i el programa
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anys a l’escola Maria Garcia 
Cabanes.

DETINGUT PER 
VENDRE DROGA 
AL DETALL 
Els Mossos d’Esquadra van 
detenir un veí de l’Aldea de 
49 anys per, suposadament, 
dedicar-se a la venda de 
drogues al detall a l’entorn 
d’un conegut local d’oci 
de la població. A principis 
d’any, els investigadors 
van tenir coneixement que 
l’arrestat es dedicaria al 
tràfic de drogues. Arran 
de diferents vigilàncies i 
seguiments, els agents van 
poder constatar que venia 
les substàncies a l’entorn 
d’un local d’oci força concor-
regut de la mateixa pobla-
ció. L’escorcoll, autoritzat 
judicialment aquest dijous, del 
domicili i un magatzem de la 
seva propietat, va permetre 
intervenir 34,39 grams de 
cocaïna i una bossa que con-
tenia marihuana, així com 
2.065 euros en metàl·lic. El 
detingut va passar, diven-
dres passat, a disposició del 
jutjat.

ACTE 
D’INAUGURACIÓ 
DE LA PLAÇA  
DR. CUGAT 
Avui divendres, a l’Aldea 
tindrà lloc l’acte d’inau-
guració de la Plaça Doctor 
Cugat. A les 19.50 hores es 
farà la rebuda d’autoritats 
a la plaça. Posteriorment 
s’efectuarà el tall de la 
cinta. Més tard tindran lloc 
els parlaments.

HOMENATGE 
A ANA MARIA 
CORTIELLA 
L’Ajuntament de l’Aldea ha 
volgut reconèixer la tra-
jectòria professional de la 
mestra Ana Maria Cortiella 
Homedes, qui s’ha jubilat 
després de vint-i-quatre 
anys dedicats a l’ensenya-
ment. 

L’alcalde, Xavier Royo, li 
ha fet entrega d’una placa 
commemorativa com a 
mostra d’agraïment per la 
seva tasca docent i el seu 
compromís amb l’educació, 
exercida durant tots aquests 

MÉS NOTÍCIES

Nova ruta turística dedicada als arbres 
monumentals del municipi

La Regidoria de Turisme de 
l’Ajuntament de l’Aldea va 
presentar la setmana passada 
una nova proposta de des-
coberta del territori: la ruta 
turística dels arbres monu-
mentals, un itinerari que va-
lora el patrimoni natural, cul-
tural i històric del municipi, 
amb especial atenció a dos 
eucaliptus catalogats com a 
arbres monumentals per la 
Generalitat de Catalunya.
La iniciativa ha estat impul-
sada a partir de la proposta 
d’un dels propietaris dels ter-
renys on es troben aquests 
arbres. Segons la Regidora de 
Turisme, Berta Royo: “La idea 
ens va agradar molt i ens vam 
posar a treballar per crear un 
recorregut fàcil i apte per a 
tothom, que a més permet 
conèixer molta cultura de la 
nostra terra. La ruta comen-
ça a la caseta de Turisme de 
l’Aldea, situada molt a prop 
de l’àrea d’autocaravanes 
del municipi i de la Via Verda 
del Delta. Des d’allí, l’itine-
rari transcorre pel camí del 

L’ALDEA

Xoperal fins a arribar a l’Er-
mita de l’Aldea, un espai de 
gran interès històric i artístic. 
S’hi pot visitar la torre, l’es-
glésia i contemplar una de les 
obres més grans del pintor 
Joan Rebull. És una ruta amb 
molt d’encant que canvia el 
seu paisatge segons l’estació 
de l’any i que agradarà espe 
cialment als amants de la fo-
tografia i la natura”, ha afegit 
Royo.

Un itinerari natural 
i cultural que uneix 

patrimoni, paisatge i 
memòria històrica, 
amb dos eucaliptus 

singulars com a 
protagonistes

tradicional Barra del cos tin-
drà lloc a les 12.30 i pels afi-
cionats al tir al plat, el camp 
de tir Punta Calda acollirà la 
tirada de Sant Pere.
Ja a la tarda, a partir de les 
18h, tardeo  per gentilesa de 
la Penya amb els DJ’s Xam-
pany i pastes i Lluís Àngel, 
com a preludi de la revetlla 

La Confraria de Pescadors de la Cala prepara
un Sant Pere carregat de novetats

Aquest any, a més de la col-
laboració de l’Ajuntament de 
l’Ametlla de Mar, algunes de 
les activitats programades 
comptaran amb la col·labora-
ció de la Penya barcelonista 
de l’Ametlla de Mar, que en-
guany celebra el 40è aniver-
sari. Avui divendres, dia 27 de 
juny, el programa l’encetarà 
un homenatge al pescador 
i exjugador de futbol Avram 
Kostadinov al camp de futbol, 
i a partir de les 24 h, al costat 
de la fàbrica de gel, hi haurà 
l’actuació de Los Baldats i nit 
electrònica amb els DJ’s Sam 
Thej i Ian Margalef.
De cara al dissabte 28 de 
juny, s’obrirà la jornada amb 
una sardinada popular al re-
cinte de la llotja, i a les 12 
es continuarà la festa amb 
un vermut calero ambientat 
musicalment per Rodemis. La 

musical de la nit, que s’ini-
ciarà amb una copa de cava 
per celebrar els 30 anys de la 

L’Ajuntament de Camar-
les informa que fins a l’1 
de juliol de 2025 es poden 
presentar ofertes per a la 
licitació de les obres del 
projecte «Creació d’una 
via verda entre Camarles i 
Lligallos i adequació i cre-
ació de carril bici urbans 
al terme municipal de Ca-
marles».
Les empreses interessades 
poden consultar els plecs i 
presentar les seves ofertes 
a través de la Plataforma 
de Contractació del Sector 
Públic abans del 1 de juliol 
de 2025.

Creació 
d’una via 

verda entre 
Camarles i 

Lligallos 

Homenatge al pescador 
i exjugador de futbol 
Avram Kostadinov,

avui divendres 

inauguració de la nova Con-
fraria.
L’últim dia de festa serà el dia 
del patró, Sant Pere, diumen-
ge dia 29. Els més matiners 
podran gaudir d’una sortida 
en BTT a partir de les 9, amb 
sardinada popular. També hi 
haurà cercavila de la Banda 
de Cornetes i Tambors, Festa 
de l’Escuma i l’actuació dels 
Xics Caleros i la xaranga Su-
quet Calero entorn de la con-
fraria. De cara a la tarda estan 
previstos els actes més insti-
tucionals, entre estos, la mis-
sa solemne en honor a Sant 
Pere Pescador i la processó 
marítima acompanyada per la 
Banda de la Cala i que aca-
bará amb els focs d’artifici. 
Clourà la festa amb l’actua-
ció dels Craneos i els Júniors 
i finalment amb una sessió de 
discoteca mòbil. La Cala Ràdio.
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JORNADES 
MUSICALS 
DE L’ERMITA 
DE LA PIETAT 
D’ULLDECONA
La primera proposta arriba 
des del Montseny. Remei 
de ca la Fresca, o el que és 
el mateix, rock feréstec. 
Presenten ‘L’Ham de la pre-
gunta’, un disc combatiu, 
ric i directe com pocs. Tot 
just després serà el torn 
de Chaqueta de Chandal. 
Lúcids i carismàtics, tornen 
a la càrrega amb els seus 
sintes, les seves guitarres 
i la seva ironia. La jornada, 
diumenge, s’iniciarà amb 
John Deere Rural Session 
(19 hores) i es tancarà amb 
DJ Benja. 

LA SÉNIA
La Sénia formarà novament 
part del programa del Delta 
Chamber Music, el Festival 
Internacional de Música 
de Cambra. Diumenge 3 
d’agost a les 12h del matí a 
la Casa de Cultura.

SANTA BÀRBARA: 
LES PISCINES 
MUNICIPALS 
OBREN AMB UNA 
NOVETAT
Les piscines municipals 
de Santa Bàrbara obren, 
coincidint amb l’inici de 
l’estiu, i ho fan amb una 
important novetat: la pis-
cina gran ha estat objecte 
d’una reforma integral, 
una actuació esperada i 
necessària que garanteix 
una millor experiència d’ús 
i, sobretot, seguretat per 
als banyistes. Durant els 
darrers mesos, s’hi ha dut 
a terme una rehabilitació 
estructural completa, ja 
que es tracta d’unes instal-
lacions amb més de 35 anys 
d’antiguitat. Pel que fa als 
abonaments i preus, l’Ajun-
tament ha decidit mantenir 
les tarifes actuals, tot i 
que el servei continua sent 
deficitari. “Aquest any no 
tocarem els preus, però 
més endavant s’hauran 
d’ajustar per garantir la 
viabilitat del servei”. 

MÉS NOTÍCIES

Festa de la Plantada de l’Arròs a la 
Ràpita, a la Fundació Plegadis

La Plataforma 
#lacarreteradelavergonya acusa la 

Diputació de “dilatar tràmits”
La Plataforma #lacarretera-
delavergonya acusa la Di-
putació de Tarragona de 
“postergar i alentir” els trà-
mits per a l’aprovació defi-
nitiva del projecte de millora 
de la carretera T-2021, en-
tre la Ràpita i Poblenou del 
Delta, a Amposta. L’associa-
ció recrimina a l’ens provin 
cial que prioritzi altres in-
versions, com la Via Verda, i 
l’acusa de “no tenir intenció 
d’invertir els 5 MEUR” com-
promesos en aquesta carre-
tera. El portaveu de #lacar-
reteradelavergonya, Josep 
Juan Segarra, ha recriminat 
a la Diputació de Tarragona 
que no hi hagi “cap mos-
tra” del seu compromís per 
executar enguany la millora 
de la carretera de la Ràpi-
ta a Poble Nou. “Al contrari, 
van deixant anar que sembla 
que van justos de temps i es 
van inventant coses per anar 
justos de temps”, ha criticat 
Juan Segarra. L’entitat acu-
sa la Diputació de “treure’s 
de la butxaca” un informe 
de contaminació lumínica, 
després que s’aprovés fa set-
manes l’informe d’impacte 
ambiental del projecte de re-
forma de la via. La Diputació 
assegura que no se’ls havia 

POBLE NOU

demanat abans. Ha estat en 
l’última addenda de la docu-
mentació per part de Territori 
que s’ha sol·licitat incloure’l 
i, segons fonts de l’ens pro-
vincial, aquest estudi es va 
encarregar ràpidament i es va 
executar en només tres set-
manes. Està presentat des del 
dia 6 de maig. Amb tot, Juan 
Segarra ha criticat “la desin-
formació general” i “l’opaci-
tat” que hi ha sobre el projec-
te. Diu que “càrrecs polítics 
de Territori a l’Ebre no saben 
en quin punt està el projecte” 
i que la Diputació no els vol 
rebre. La plataforma ha recri-
minat a l’ens provincial que 
hagi prioritzat altres obres 
com l’extensió de la Via Ver-

rebre els informes pertinents. 
“Ens hauria agradat que les 
altres administracions res-
ponguessin amb una celeri-
tat molt més prioritària, però 
és una cosa que la Diputa-
ció no controla”, ha insistit. 
La diputada Castell ha negat 
que l’obra de la carretera de 
Poble Nou no sigui una prio-
ritat per a l’ens provincial i ha 
recordat que “va adquirir un 
compromís que no li perto-
cava”, va redactar el projecte 
sense que la via formés part 
del Pla Zonal de Carreteres i 
hi invertirà 13 milions d’eu-
ros. La diputada i regidora de 

L’ens provincial espera el vistiplau de l’ocupació del 
domini marítim terrestre per aprovar el projecte

La diputada d’Explotació, 
Projectes i Obres de l’àrea 
d’Infraestructures del Terri-
tori, Iris Castell, ha apuntat 
que per aprovar el projecte 
definitiu de l’obra de la car-
retera de Poble Nou estan 
esperant rebre l’autoritza-
ció d’ocupació del domi-
ni públic marítim terrestre. 
“No hi ha més. Ara mateix 
la pilota no està a la taula 
de la Diputació de Tarrago-
na”, ha explicat. Castell ha 
recordat que el 16 de ge-
ner d’enguany es van fer les 
peticions a tots els depar-
taments corresponents per 

da fins a la Ràpita, projecte 
posterior. La plataforma ve-
ïnal També compta amb el 
suport de la Federació Asso-
ciacions de Veïns d’Amposta. 
El portaveu Llorenç Navarro, 
ha insistit que calen “soluci-
ons immediates” per deixar 
de posar en risc als veïns de 
la zona i també als turistes. 
La federació també ha dema-
nat a les administracions que 
“assumeixin responsabilitats 
quan passen desgràcies” i no 
s’acabi atribuint sempre els 
accidents a circumstàncies 
alienes a l’estat de la via. “No 
hi ha diners que paguin una 
vida. Apostem per víctimes 
zero, però demanem segure-
tat 100”. ACN

l’Ajuntament d’Amposta ha 
afegit que és “una prioritat 
més que política”, perquè 
s’ha “entès la problemàtica 
i la singularitat” de la infra-
estructura.
La Diputació té totes les 
eines damunt de la taula. 
El dia que tinguem aquest 
informe, continuarem en-
davant amb els procedi-
ments administratius, com 
he dit sempre, treballant 
de dilluns a diumenge si fa 
falta, perquè ha de ser una 
prioritat i és una prioritat”, 
ha defensat Iris Castell.
ACN

Dissabte passat es va cele-
brar la Festa Tradicional de 
la Plantada de l’Arròs 2025 
a la Fundació Plegadis, a la 
Ràpita. L’esdeveniment va 
comptar amb una notable 
assistència de públic, que 
va poder gaudir d’una jor-
nada lúdica i educativa al 
voltant d’una de les tradi 
cions més arrelades al nos-
tre territori.
Un dels moments destacats 

de la jornada va ser la 
classe pràctica de plan-
tada d’arròs, dirigida pel 
“Xatet”, reconegut per la 
seva experiència i conei-
xement del cultiu tradi-
cional. Durant la sessió, 
va explicar els conceptes 
bàsics de la tècnica tradi-
cional de la plantada, fent 
participar activament els 
assistents en el procés 
manual de l’activitat.
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montsià

TALLER INTERNACIONAL
DE CREACIÓ DOCUMENTAL

La Regidoria de Joventut de 
la Ràpita ha presentat una 
nova proposta formativa i 
creativa adreçada als joves 
del territori: un taller gratuït 
de creació documental que 
es portarà a terme del 7 a l’11 
de juliol al Maset Espai Jove. 

El projecte, impulsat amb el 
suport de la Unió Europea a 
través del programa Connect 
for Global Change, vol apro-
par els joves de les Terres de 
l’Ebre al món de l’audiovisual, 
la comunicació i el periodis-
me, posant especial atenció a 

LA RÀPITA

El nou creuer 
Luminara tria
la costa ebrenca

El nou creuer Luminara ha 
triat la costa ebrenca per fer 
un fondeig tècnic de prova 
abans del seu viatge inaugu-
ral el pròxim 3 de juliol, des 
del port de Mònaco. El vai-
xell s’ha acabat de construir 
recentment a les drassanes 
del port de Nantes i té 242 
metres d’eslora, una mànega 
de 29 metres i un calat de 6,2 
metres. En total, pot trans-
portar un màxim de 452 pas-
satgers. El fondeig es va fer 
durant tot aquest dimarts des 
de les vuit del matí i fins a la 

mitjanit. Amb aquest fondeig 
tècnic, el Luminara també 
aprofità per promocionar-se. 
El vaixell és propietat de la 
companyia Ritz-Carlton Yatch 
Collection i amb aquesta pro-
va davant del port de la Rà-
pita va posar a punt els seus 
mecanismes.

El projecte creatiu Garba 
culmina dos anys de 

recerca artística al Delta 
El projecte creatiu Garba ha 
culminat dos anys de recerca 
artística al Delta amb l’obra 
‘Canyís’ de Sílvia Delagneau, 
on lliga patrimoni, natura i 
música. La intervenció artís-
tica ha comptat amb la Xa-
ranga Suc d’Anguila, que ha 
acompanyat la peça durant 
l’acció davant Lo Pati Centre 
d’Art d’Amposta, on ha estat 
exposada l’última setmana. 
A la Garba hi han participat 
dues artistes més, Laura Ve-
raguas i June Crespo. Du-
rant aquest temps, totes tres 
han explorat des de diferents 
àmbits artístics la materiali-
tat del delta de l’Ebre. “Al cap 
d’un any hem donat veu a al-
tres persones perquè a tra-

vés dels contactes i els co-
neixements adquirits, puguin 
fer la seva pròpia recerca”, 
ha afirmat una de les comis-
sàries del projecte, Sara De 
Ubieta. ACN

una temàtica molt pròxima i 
rellevant: el futur del delta. 
Els participants, joves d’en-
tre 16 i 20 anys, aprendran 
diferents tècniques de cre-
ació cinematogràfica i par-
ticiparan en el rodatge d’un 
documental col·laboratiu.

El vaixell té 242 metres 
d’eslora i pot portar 

452 passatgers
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nya ‘Aquest estiu, els joves 
prenem la paraula’ uneix 
tres cites clau: l’Aplec de la 
Safor a Daimús, les Jornades 
Connexions a Horta de Sant 
Joan (27-29 de juny) i el Fes-
tival Reacciona a Sa Pobla, 
Mallorca (5 i 6 de setembre).

RASQUERA: 3A 
EDICIÓ DE RIBERA 
ORGULLOSA 
La Ribera d’Ebre va celebrar, 
per tercer any consecutiu, 
la jornada Ribera Orgullosa, 
una iniciativa que combina 
reivindicació, cultura i festa 
per visibilitzar i defensar els 
drets del col·lectiu LGBTI+. 
L’acte va tenir lloc ahir a 
la plaça de l’Església de 
Rasquera. 
Amb aquesta proposta com-
promesa, Ribera Orgullosa 
ja està consolidada com un 
espai de trobada i reconei-
xement per a la diversitat a 
la comarca.

MÓRA D’EBRE 
L’Ajuntament es troba 
executant el Centre d’Inter-
pretació d’escultors ‘Julio 
Antonio’. L’alcalde de Móra 
d’Ebre, Rubén Biarnés, ha 
visitat aquesta setmana 
els treballs, que executa 
l’empresari Francisco Alís 
Pallarès per un import de 
490.000,00€ més un 21% 
corresponent a l’IVA, de ma-
nera que els treballs estan 
quantificats en 592.900,00 
euros. El termini d’execu-
ció de les obres és de vuit 
mesos.

HORTA ACOLLIRÀ 
UN ACTE DEL 
NOU CONGRÉS 
DE CULTURA 
CATALANA 
Aquest estiu, els joves es 
mobilitzen en el marc del 
nou Congrés de Cultura 
Catalana per repensar-se 
i connectar-se arreu dels 
Països Catalans. La campa-

MÉS NOTÍCIES

La Fontcalda
es promociona 

aquest estiu

GANDESA

El Govern demana extremar la 
prevenció d’incendis

L’Ajuntament de Gandesa, a 
través de l’Oficina de Turis-
me, ha posat en marxa una 
campanya de promoció que 
reivindica la Fontcalda com 
un autèntic paradís rural, una 
joia natural entre muntanyes, 
aigües termals i paisatge que 
captiva els sentits.
Amb aquesta iniciativa, que 
compta amb el suport de la 
Diputació, el Patronat de Tu-
risme i els Fons de Transició 
Nuclear, el consistori aposta 
decididament per posicio-
nar la Fontcalda com un dels 
espais naturals més singulars 
i estimats de les Terres de 
l’Ebre.
La campanya inclou la difusió 
d’un vídeo promocional im-
pactant, gravat al cor mateix 
de la Fontcalda i al seu Cen-
tre Natura, que posa en valor 
tant la seva bellesa paisatgís-

tica com les darreres actuaci-
ons de millora i conservació. 
L’audiovisual mostra aquest 
racó únic on l’aigua calenta 
emergeix de la roca, on la pau 
regna i on el temps sembla 
aturar-se.

La Fontcalda, 
un autèntic

paradís rural

El Govern demana extremar la preven-
ció d’incendis, especialment durant 
els treballs de sega de cereal, davant 
el perill molt alt d’incendi forestal. Ara 
per ara hi ha 105 municipis de 19 co-
marques que es troben en perill molt 
alt d’incendi forestal. Està prohibit en-
cendre foc a tota mena d’espais oberts, 
utilitzar foc a àrees de descans, zones 
recreatives i d’acampada, incloses les 
habilitades, fer servir maquinària que 
pugui generar espurnes o deflagraci-

Demà, a les 19 h,  tindrà lloc a l’es-
glésia de Sant Pere del Poble Vell,  
la inauguració de la VIII edició de la 
biennal d’Art de Corbera. Enguany 
coincideix amb el trentè aniversari 
de l’Abecedari de la Llibertat.

VIII Biennal d’Art
Corbera d’Ebre

ons a menys de 500 metres de terreny 
forestal, fer servir material pirotècnic o 
llançar o abandonar objectes en com-
bustió.
En concret, es veuen afectats muni-
cipis de l’Alt Penedès, l’Alt Urgell, el 
Bages, el Baix Ebre, el Baix Llobregat, 
el Berguedà, la Conca de Barberà, les 
Garrigues, el Lluçanès, el Moianès, la 
Noguera, el Priorat, la Ribera d’Ebre, la 
Segarra, el Segrià, el Solsonès, la Terra 
Alta, l’Urgell i el Vallès Occidental.

El cicle Estacions de Bot va maridar vi, 
música i patrimoni amb un programa 
dedicat a la Val de Zafán. L’Ajuntament 

Cicle Estacions de Bot
enllesteix un avantprojecte per reha-
bilitar la casa del sobreestant i pro-
posa convertir-la en un restaurant.
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Segons reconeix el mateix 
plec de clàusules, el concurs 
per la gestió de la dàrse-
na esportiva es va haver de 
suspendre l’any 2020, preci-
sament, per poder elaborar 
el projecte constructiu de 
millora del dic del port per 
millorar la seva capacitat de 
protecció interior. “A data 
d’avui, ja s’han realitzat tots 
els estudis tècnics per a la 
millora”, apunta el plec, “i el 
projecte es troba en fase de 
redacció i tramitació per a la 
seva aprovació”. ACN

El Govern creu que el Club 
Nàutic de les Cases es va 

“equivocar”
 El secretari de Mobilitat i In-
fraestructures, i president de 
Ports de la Generalitat, Ma-
nel Nadal, creu que el Club 
Nàutic de les Cases d’Alca-
nar es va “equivocar” renun-
ciant a presentar-se de nou 
al concurs per optar a la ges-
tió del port esportiu creient 
que, finalment, cap empresa 
hi participaria i quedaria “de-
sert”. “Ara s’estan estirant els 
cabells”, ha assegurat, tot 
avançant que, de complir 
els requisits tècnics i econò-
mics, la societat que ha pre-
sentat l’única oferta podria 
assumir-ne la gestió a partir 
de l’estiu. Segons va avançar 
la setmana passada l’ACN, el 
Club Nàutic va retirar totes 
les embarcacions del port 
al desembre en protesta per 
com Ports ha gestionat el 
concurs i la manca de segu-
retat a les instal·lacions.

dant el procediment.  “Fem 
una crida a tots els centres 
de secundària de Terres de 
l’Ebre, als claustres dels 
centres i als mitjans de 
comunicació perquè ens 
ajudin a visibilitzar aquest 
problema, i a exigir un mo-
del de governança educatiu 
basat en la transparència, 
la imparcialitat i el sentit de 
responsabilitat. El que està 
en joc no és un càrrec , sinó 
el funcionament d’un insti-
tut i el sentit mateix de la 
democràcia dins l’educació 
pública”, diu el comunicat.

FLIX: FESTIVAL 
PINGÜÍ 2025
Festival de música indepen-
dent de les Terres de l’Ebre, 
carregat d’energia i propos-
tes refrescants. 
Dissabte 28 de juny 2025, 
de les 12:00 h a diumenge 
29 de juny a les 2 h a les 
Piscines Municipals de Flix. 
Entrada anticipada: 10 
euros. 

Entrada a taquilla: 15 
euros.

L’ASSEMBLEA DE 
PROFESSORAT 
DE L’INSTITUT 
DERTOSA HA 
FET PÚBLIC UN 
COMUNICAT
L’Assemblea de Professorat 
de l’Institut Dertosa ha fet 
públic, aquest dimecres, 
un comunicat en el qual 
recull la seva preocupació 
pel desenvolupament del 
claustre extraordinari del 
passat dilluns. La reunió va 
comptar amb la presència 
de la inspectora del centre, 
Consol Cordero, i de la nova 
directora del centre, Carme 
Pallarès (procedent de l’Ins-
titut Deltebre), sorgida d’un 
procés considerat “com a 
viciat pels docents”. De fet, 
tal com recorda Ebredigital.
cat, va acabar sent anul·lat 
per la direcció territorial 
d’Educació, encara que 
finalment s’escollís Pallarès 
per al càrrec al·legant crite-
ris tècnics. L’altra aspirant, 
la professora del Dertosa, 
Pilar Caballé, va ser la que 
va presentar el recurs d’al-
çada que va acabar invali-

Els usuaris de transport públic 
a les Terres de l’Ebre van aug-
mentar significativament el 
2024 en relació amb l’any an-
terior. Segons dades facilitades 
aquest dimecres pel secreta-
ri de Mobilitat, Manel Nadal, 
els nombre de passatgers que 
s’han mogut per dins les co-
marques ebrenques s’han in-
crementat un 24%, mentre que 
els usuaris que han viatjat entre 
les Terres de l’Ebre i Tarragona 
han estat un 40% més. Amb tot, 
l’augment ha estat pels trajec-
tes per carretera, ja que els que 
s’han fet en tren han disminu-
ït al voltant d’un 2%. Nadal ha 

Els usuaris de transport 
públic entre les Terres de 

l’Ebre i Tarragona augmenten 
un 40% el 2024

presidit la Taula de Mobilitat, 
que ha aprovat la integració ta-
rifària de les Terres de l’Ebre a 
l’ATM del Camp de Tarragona a 
partir del 2026, fet que suposa-
rà una reducció del preu dels 
viatges.
Finalment, en la trobada 
d’aquest dimecres també s’ha 
aprovat un increment de fre-
qüències a les línies d’autobús 
cap a Barcelona i Tarragona; 
així com l’exprés entre Tortosa 
i les Cases d’Alcanar. 
“Estem estudiant també una lí-
nia interna al Montsià”, ha con-
clòs Nadal.
ACN

Territori, Habitatge i Tran-
sició Ecològica ha tret a li-
citació obres de millora en 
una desena de carreteres 
d’arreu de Catalunya per un 
valor de 248,3 milions. Uns 
treballs que han de servir per 
millorar el ferm. S’actuarà 
sobre vies entre les localitats 
de Vic i Berga, Viladecans i 
Igualada, Argentona i Saba-
dell, Girona, Vidreres i Bia-
nya, Esterri d’Àneu i Tremp, 
Ponts i Solsona, Lleida, Reus, 
Montblanc i Tortosa. 
Les actuacions permetran 
una reducció de fins a un 
25% en les emissions de di-
òxid de carboni, respecte de 
la utilització de materials i 
tècniques convencionals.

Obres de millora 
del ferm d’una 

desena de 
carreteres 
catalanes

La PDE exigirà que el nou pla de 
conca de l’Ebre estableixi cabals 

mínims a badies i llacunes del Delta 
i de sediments

La Plataforma en Defensa de 
l’Ebre (PDE) inicia un “procés 
de reactivació” davant del 
quart cicle de planificació a la 
conca del riu. L’entitat exigirà 
que el nou Pla Hidrològic de 
l’Ebre (PHE) defineixi un cabal 
ecològic per a les llacunes i 
les badies del Delta, així com 
cabals mínims sòlids “perquè 
la gestió dels sediments sigui 
una realitat”. L’entitat alerta 
que els informes de segui-
ment de la conca “mostren 
un empitjorament de l’estat 
del riu”, que té “més pres-
sió, impactes i contaminació 
i més masses en mal estat”. 
La PDE, a través de Cuenca 
Azul, ha presentat al·legaci-
ons als documents inicials on 
es demana que els grups am-
bientals i socials tinguin més 
participació i pes en la revisió 
de la revisió del PHE. La PDE 

ACTUALITAT

confia que el quart cicle de 
revisió no sigui l’últim, ja que 
la directiva Marc de l’Aigua 
contemplava tres cicles de 
planificació i n’hi ha un quart 
de pròrroga perquè no s’ha 
aconseguit “que totes les 
masses d’aigua estiguin en 
bon estat”. 

“Es batallarà perquè no sigui 
l’últim pla, perquè cada ve-
gada que hi ha un pla, el que 
fas és obligar-los a revisar 
determinades activitats i és la 
garantia jurídica amb la qual 
els perseguim”, han recordat 
des de la plataforma.
ACN

El president de Ports 
preveu aquest estiu 

un nou concessionari 
i manté que 

reformaran el dic
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racions repeteixen els matei-
xos presidents, que ja havien 
estat escollits en els anteriors 
congressos. Així, el regidor de 
l’Aldea i president del consell 
comarcal del Baix Ebre, Toni 
Gilabert i Rodríguez, torna-
rà a presidir la Federació del 
Baix Ebre; la regidora de Móra 
la Nova, Maria Font i Valles-
pí, presidirà la de la Ribera 
d’Ebre, i la regidora  d’Arnes, 
Marta Samper i Samper, la 
de la Terra Alta. Rosalia Pe-
gueroles i Gisbert, alcaldessa 
d’Aldover, i el militant mira-

Esquerra Republicana escull les quatre 
executives de les federacions comarcals

.Les federacions comarcals 
d’Esquerra Republicana del 
Baix Ebre, el Montsià i Ribera 
d’Ebre han elegit un repre-
sentant al Consell Nacional. 
El conseller del Baix Ebre 
serà l’alcalde de Roquetes, 
Ivan Garcia; el del Montsià, el 
militant rapitenc, Adrià Ball-
bé Oliva; i la consellera de la 
Ribera d’Ebre serà la regidora 
de Flix i consellera comarcal, 
Vera Llombart Sanjuan. A més, 
d’acord amb els estatuts del 
partit, les persones escollides 
per ocupar la presidència de 
les quatre federacions co-
marcals també seran nome-
nades conselleres nacionals.
En tres dels quatre congres-
sos comarcals; Baix Ebre, 
Ribera d’Ebre i Terra Alta no-
més es va presentar una úni-
ca candidatura a l’elecció de 
nova Executiva, mentre que al 
Montsià se n'hi van presentar 
dues. En aquestes tres fede-

MÉS NOTÍCIES
els 21,4 milions del mateix 
període de l’any anterior. 
La companyia, presidida 
per Antoni Zabalza, ha fet 
aquestes estimacions sobre 
la base dels resultats tancats 
al maig i les previsions per a 
aquest juny, i sota el supòsit 
d’absència de deteriorament 
d’actius. D’altra banda, 
Ercros ha assenyalat que 
l’apagada del 28 d’abril va in-
cidir en els resultats dels sis 
primers mesos, amb efectes 
negatius sobre produccions i 
vendes. De cara a la segona 
part del 2025, la companyia 
ha comentat que les pu-
blicacions especialitzades 
endarrereien de nou l’inici de 
la recuperació de la demanda 
del sector químic europeu 
fins al 2026.

ALDOVER
El cap de setmana passat, 
Aldover va acollir la tercera 
edició del SomRiu Fest, una 
programació amb actuacions 
musicals, teatrals, interven-
cions artístiques i diverses 
propostes més, que van tenir 
lloc en un espai natural a 
tocar del riu Ebre. 

ADIF
Adif ha adjudicat per 7,5 
MEUR el contracte de millora 
dels túnels d’Ascó i Capçanes 
de la línia Barcelona-Móra 
la Nova-Saragossa (R-16 al 
tram català). L’obra for-
ma part del pla de millora 
d’infraestructures d’ample 
convencional a Catalunya. Els 
treballs permetran “optimit-
zar” l’estat dels túnels i repa-
rar “patologies”. En concret, 
es vol resoldre i evitar les 
filtracions, el deteriorament 
dels elements de revestiment 
i de la plataforma de via, 
així com les erosions a les 
entrades dels túnels. 

ERCROS ESPERA 
PÈRDUES
Ercros ha anunciat aquest 
dimecres que espera pèrdues 
d’entre 24 i 26 milions durant 
el primer semestre davant 
els beneficis d’1,4 milions 
d’euros del mateix període 
de l’any anterior. Segons ha 
explicat la companyia en un 
comunicat, l’Ebitda se situarà 
entre els 0 i els 3 milions 
d’euros, que comparen amb 

Junts pregunta al Govern pel futur 
de l’aparcament de l’ampliació de 

l’Hospital Verge de la Cinta
Junts va demanar al Govern, 
via pregunta escrita, quines 
accions durà a terme respec-
te de l’aparcament projectat 
en les obres d’ampliació de 
l’Hospital Verge de la Cinta, 
aturades per la troballa de 
restes arqueològiques. “De-
manem celeritat en la represa 
de les obres i ens preocupa 
que les decisions que s’es-
tiguin prenent endarrereixin 
l’ampliació”, va manifestar 
la diputada ebrenca, Irene 
Negre. També va expressar 
la seva preocupació perquè 
“la reformulació del projecte 
provoqui que s’anul·lin mol-
tes places d’aparcament pre-
vistes, tan necessàries per a 
l’accessibilitat”.
Per aquest motiu, “volem sa-
ber en quin estat es troba la 
reformulació de les obres de 
rehabilitació i ampliació de 
l’Hospital Verge de la Cinta, 
i quin és el calendari previst”. 
Junts va demanar a l’Executiu 
com pensa abordar la pro-

POLÍTICA

blemàtica de l’aparcament, 
un cop que el projecte ja no 
es pot executar tal com es va 
redactar, i amb quines solu-
cions es treballa per superar 
físicament les troballes ar-
queològiques. Negre també 
ha preguntat si l’aparcament 
de diferents pisos ubicat a la 
fossa es desmuntarà, tal com 
estava previst.

La diputada ebrenca, Irene Negre

El diumenge 29 de juny, Sant 
Jaume d’Enveja celebrarà les 
tradicionals Festes a l’Illa de 
Buda en honor a Sant Pere. 

Una jornada on cultura, fes-
ta i tradició estaran ben vi-
ves, com sempre, enmig de 
la natura, en un paratge únic.

29 de juny, Romeria de Sant 
Pere a l’Illa de Buda

vetà Josep Maria Sàez i Pujol, 
repetiran al capdavant de les 
secretaries generals, respec-
tivament, de les Federaci-
ons del Baix Ebre i la Ribera 
d’Ebre.
Pel que respecta a la Fede-
ració comarcal del Montsià, 
l’alcalde d’Amposta, Adam 
Tomàs Roiget, agafa el relleu 
a la presidència de Joan Lluís 
Barberà i Carceller; i l’alcal-
dessa de Mas de Barberans, 
Daniela Lleixà i Lleixà, serà la 
nova secretaria general subs-
tituint, Elen Estarlich i Arasa.

“Demanem celeritat 
en la represa de les 

obres del Verge de la 
Cinta” 
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OLIVER, EL TÈCNIC 
DE MODA 

Sóc un enamorat dels que patei-
xen i estimen el futbol i sobretot 
dels que van de cara i són bones 
persones. El tècnic Oliver mereix 
un article perquè ha batut el 
rècord del futbol ebrenc. Ha estat 
en un mes gairebé en tres equips. 
Comencem la història. Després 
de dues grans temporades a 
l’Amposta B, amb un ascens i 
una permanència a 3 catalana, va 
decidir noves aventures. Diversos 
equips li van fer ofertes. A la 
Sénia era l’escollit sinó renovava 
Albert Bel. Va fitxar pel Santa 
Bàrbara i semblava que tot seria 
una bassa d’oli però no, només 
seguien 11 jugadors i va tenir di-
ficultats per trobar-ne. De sobte 
sis jugadors es van oferir al nou 
president. Ell no els volia; volia 
un altre perfil, si pogués ser més 
joves. Oliver va arribar a l’acord 
amb el Santa Bàrbara de deixar 
el càrrec. En aquest cas van 
guanyar els jugadors, no li van 
fer el llit però si li van fer prendre 
la decisió. Diuen que quan es 
tanca una porta se n’obre una 
altra i així li va passar. De seguida 
el Catalònia li va trucar i va 
arribar a un acord. Podria fer un 
llibre de l’últim mes de la vida 
d’Oliver Serrano, he seguit el dia 
a dia i abans que digués el sí al 
Catalonia jo ja ho tenia publicat a 
Mesebre. L’única pel·lícula que va 
fer el director Fernando Mendez 
Leite, el 1980, fou L’home de 
moda. En aquest cas batejo a 
Oliver com l’entrenador de moda. 
Té glamour com una de les 
millors pel·lícules del 2024, que 
s’estrena el 4 de juliol, Diamanti. 
L’he vista en preestrena amb el 
passi que tinc de premsa.  

CELMA

BARTOLO MECA
Des de fa gairebé 3 dècades la 
llista de gent que m’ha ajudat 
és molt llarga. Gent que ha 
gravat i grava partits, que ha 
fet o fa fotografies, que ha col.
laborat i col.labora amb cròni-
ques, puntuacions de jugadors, 
fent de comentaristes els caps 
de setmana...
La llista és llarga. I sempre dic 
que mai podré agrair totes les 
ajudes. A més, la relació que es 
va establir i es manté és famili-
ar, amistosa. Per sempre. 
Entre la llarga llista de gent 
que m’ha ajudat, està l’aldeà 
Bartolo Meca que ahir als 84 
anys ens va deixar.
Ahir quan vaig rebre la notícia 
em vaig emocionar recor-
dant-lo. Els records eren per 
una persona amb gran cor, 
molt humana, que m’apreciava 
molt, com jo a ell. I mai oblidaré 
les seues ajudes, amb la il.lusió 
que m’ajudava. Els darrers 
mesos, quan ell podia anar al 
camp de l’Aldeana i coincidíem 
a la sortida, havia de passar a 
saludar-lo perquè m’esperava 
per poder fer-li una abraçada. 
Me queda el record immens 
d’una gran persona que sempre 
tindré present quan visiti 
l’Aldea i el camp de l’Aldeana. 
Una abraçada a tota la família.  
Bartolo, descansa en pau.   

MICHEL UE RAPITENCA
FCF
L’Assemblea General Ordinària 
de la Federació Catalana de 
Futbol de la temporada 2024-
2025 va tenir lloc ahir a Sant 
Cugat a l’Auditori Sant Cugat 
de Sant Cugat del Vallès. 

IKER CID
El jugador perellonenc ha 
fitxat amb el Santurtzi de la 3a 
RFEF procedent del San Viator.

LLIBRE HISTÒRIA 
FC XERTA
Dissabte passat, a l’Ajunta-
ment de Xerta, es va presen-
tar el llibre de la història del 
club de futbol del municipi. 
Antoni Cid Pegueroles, Jordi 
Cid Segura i Toni Cid Segura, 
pare i els dos fills, han estat els 
autors d’un gran treball que 
té gairebé 300 planes.  La sala 
polivalent de l’ajuntament es 
va quedar petita. 

CELMA
Darreres novetats del mercat, 
a la plana 18. Mercat de 
fitxatges.   

REMOLINS BÍTEM
Incorporació d’Albert Sanc-
hez (Perelló) i Ricard Soriano 
(Amposta B). 
El cartell del Toha enguany 
estarà format per la Cava, Ra-
pitenca, Tortosa Ebre i R Bítem 
el diumenge 24 d’agost.

CF AMPOSTA
El club ampostí va comunicar 
ahir a les xarxes socials que 
“avui toca anunciar una mala 
notícia...Després d’haver 
renovat per a la temporada 
2025/26, Àlex Longan no 
començarà amb nosaltres. De 
forma unilateral decideix anar 
al CF La Sénia”.

COMPENSACIÓ
Amb l’ascens del Girona B a la 
segona RFEF, la Pobla de Ma-
fumet, filial del Nàstic, salva la 
categoria i jugarà a Lliga Elit la 
temporada vinent. 

EL MERCATO

Minut 91 a CANAL TE
Dilluns a les 22.30 h

Àlex Samper renova a la UE 
Rapitenca. El jove rapitenc ju-
garà la seva 5a temporada al 
primer equip del club que des 
dels 5 anys l’ha vist crèixer. 
D’aquesta forma, es fa ofi-
cial una renovació al primer 
equip rapitenc. S’està treba-
llant amb la confecció d’una 
plantilla que sofrirà canvis 
diversos amb totes les baixes 
existents. Marc Brull també ha 
causat baixa, esta setmana. 
Ha fitxat per al Camarles.
Pachu, tal com vam anunciar, 
no segueix i fitxarà amb el Be-
nicarló. 
Durant la setmana, s’espe-

Àlex Samper renova 
amb la UE Rapitenca

rava acabar de confirmar de 
forma oficial la incorporació 
del tècnic, Juan Carlos Cer-
vantes. 

ASCENS A 2A DIVISIÓ

Albert Company ‘Beto’ va 
agafar l’Andorra de 1a RFEF 
durant la temporada. La di-
rectiva li va donar la confian-
ça una vegada va decidir que 
Ferran Costa no continuava. 
Costa era l’entrenador de qui 
Beto era el segon. 
Albert va agafar l’equip i va 
fer-ho amb convicció; i el va 
fer reaccionar. Va entrar en 
el play off com a quart però, 
tot i això,  ha pujat eliminant 
l’Eivissa i la Ponferradina, dis-
sabte passat,  en la final.
Un gran èxit. No obstant, el 
club del que n’és el propietari 
Piqué, ja tenia un entrenador 
a la recàmera. És el cas d’Ibai 
Gómez, que va ascendir l’Are-
nas de Guetxo a 1a RFEF, Ara 
faltarà saber el futur de Beto 
i també del roquetero David 

Beto retorna a l’Andorra 
al futbol professional

Vilanova, que formava part 
del cos tècnic. Propostes no 
en faran falta. En tot cas, ha 
fet història i ha retornat l’An-
dorra al futbol professional. 
El canareu Manel Royo també 
suma una ascens al seu curri-
culum. Beto, a més de l’Am-
posta, va entrenar el Benicar-
ló, la Rapitenca i la Pobla de 
Mafumet. Foto: FC Andorra   
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MERCAT DE FITXATGES (3)

AMPOSTA JUV

AMPOSTA JUV

TORTOSA

RAPITENCA

TORTOSA EBRE

AMETLLA B

AMETLLA B

RIERA DE GAIÀ

SAN JAUME

AMETLLA B

JUVENIL

AMETLLA B

AMETLLA B

JUVENIL

SANTA BÀRBARA

FLIX

AMPOSTA B

RAPITENCA JUV

MASDENVERGE

TORTOSA EBRE

J I MARIA

LA SÉNIA

RAPITENCA

JUVENIL

JUVENIL

JUVENIL

BLANCA SUBUR

JUVENIL

MÓRA NOVA

TORTOSA

AMPOSTA JUV

AMETLLA

AMPOSTA JUV

PERELLÓ

ULLDECONA

INACTIU

ASCÓ

ASCÓ

VINEBRE F SALA

GANDESA

CAMBRILS

ASCÓ JUV

ASCÓ

FRAGA

J I MARIA

R BITEM

PINELL

R BITEM,

RAPITENCA JUV

GANDESA

INACTIU

INACTIU

ASCÓ JUVENIL

GANDESA JUV

INACTIU

ALCANAR

RAPITENCA JUV

R BITEM

LA CAVA

PINELL

J I MARIA B

MASDENVERGE

LA CAVA

AMPOLLA

ALDEANA

J I MARIA 

CAMARLES

R-BITEM

AMPOLLA

AMPOSTA B

TORTOSA

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

MARIANO

MARWAN

ROGER SOLà

LLUIS ROVIRA

NACHO NUEZ

JORDI BARDI

IVAN BORRÁS

MARCO CASTRI

ROGER PARDO

SERGI SORIANO

XAVI CURTO

GERARD PALLARÉS

MARC  BALFEGÓ

DENIS MARGALEF

ETHAN FORTUÑO

ADRIAN ROLDAN

ORIOL GARRIGA

ALAGIE

KABA CONDE

MARC ASPA

SALVA BES

MARTI GARCIA

MARC BARRAGAN

POL VAZQUEZ

YASSIN BELOUALI

ALAGIE

PABLO NOGUERA

CHRISTIAN LERIDA

MARC VERNET

JOAN SANCHO

GUILLEM COMES

ENRIC SALAS

BIEL GARRIGA

JACK CID

JORDI GIL/PATA

MARC CUBELLS

XAVI TOLDRÀ

ARMAND FUSTER

DAVID PEREZ

ROGER RUCHI

CARLOS

JOAN GARRTETA

POL CERVELLÓ

VICTOR MARTINEZ

PAU MARTI

DAVID VIÑA

LLUÍS ESPINACH

LLUÍS MORALES

XAVI PACHAN

SERGI ACOVERRO

JOSEP LLOVET

FRANCESC ESTORACH

JAN LLETI

IKER VIÑALS

DAVID

JOAN FORNÉ

JOSEP ALBACAR

 DAIZ YOUNES

JESÚS FERRERES

BADRE BENKIRA

FELIPE MUÑOZ

SERGI BO

FELIPE GUACHAPA

CARLES KADER

DAVID GARCIA

ÀLEX PÉREZ

JORDI BORRÀS

SELU

FERRAN ROIG

JORDI BORRÀS

SERGI GASPARIN

ION PERELLÓ

MARC TARDIU

MARC VILARROYA

ALEIX REOLID
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ALDEANA

ALDEANA

ALDEANA

ALDEANA

ALDEANA

AMETLLA

AMETLLA

AMETLLA

AMETLLA

AMETLLA

AMETLLA

AMETLLA

AMETLLA

AMETLLA

AMPOLLA

AMPOLLA

AMPOLLA

AMPOLLA

AMPOLLA

AMPOSTA

AMPOSTA

AMPOSTA

AMPOSTA

AMPOSTA 

AMPOSTA B

AMPOSTA B

ASCÓ

ASCÓ

ASCÓ

BENICARLÓ

CAMARLES

CAMARLES

CAMARLES

CAMARLES

CAMARLES

CAMPREDÓ

CANONJA

FLIX

FLIX

FLIX

FLIX

FLIX

FLIX

FLIX

GANDESA

GANDESA

GANDESA

GANDESA

GANDESA

HORTA

HORTA

HORTA

HORTA

HORTA

HORTA

J CATALÒNIA

J CATALÒNIA

J CATALÒNIA

JESÚS I MARIA 

JESÚS I MARIA

JESÚS I MARIA 

JESÚS I MARIA

JESÚS I MARIA

LA CAVA

LA CAVA

LA CAVA

LA CAVA

LA CAVA

LA CAVA

LA SÉNIA

LA SÉNIA

RAPITENCA

RAPITENCA

R BITEM 

R BITEM

TORTOSA EBRE

TORTOSA JUV

TORTOSA JUV

S BÀRBARA

FORMATIU 

ULLDECONA

PERELLÓ

PERELLÓ

PERELLÓ

PERELLÓ

PERELLÓ

RAPITENCA

RAPITENCA

RAPITENCA

RAPITENCA

CAMARLES

ISLÀNDIA

R-BITEM

ULLDECONA

TORTOSA-EBRE

TRAIGUERA

RAPITENCA

RAPITENCA

TORTOSA EBRE

JUVENIL

JUVENIL

JUVENIL

ALCANAR

ALCANAR

AMPOSTA JUV

ULLDECONA

LA GALERA

GODALL

PINELL

LA GALERA

INACTIU

INACTIU

BENISSANET

INACTIU

CATALÒNIA B

ALDEANA

S BÀRBARA

INACTIU

AMPOSTA JU

AMPOSTA JU

AMPOSTA JU

INACTIU

ULLDECONA

R BITEM

CAMARLES

GODALL

XERTA

NOVETATS

LA CAVA

JUVENIL

CATALÒNIA

AMPOSTA B

PINELL

PINELL

J I MARIA B

J I MARIA B

AMPOSTA 

S BÀRBARA JUV

ASCÓ JUV

AMPOSTA JUV

FORMATIU

ESCOLA DELTA

JUVENIL

S BÀRBARA

FS BENIFALLET

SP I SP

SP I SP

VALLS

ISRAEL LUIZ

JOEL LOPEZ

ALQUEZA

DENIS BRIA

MARC VIDELLET

TORTAJADA

GENIS VALLS

SAÜL LÓPEZ

PAU CARCELLÉ

CHIMENO

SAÜL LÓPEZ

PEQUE

GENIS ARRASTRARIA

 CUENCA

ARNAU BELTRAN

RAFA LLOP

IBRA BOULAYA

JOAN GISBERT

PERE ESTELLÉ

DANI QUESADA

MARC PINO

JOSE GUERRA

ALEX PALACIOS

GENIS CALLAU

LLUC BEL

IKER VERICAT

EDGAR CRUSELLES

RAUL LINARES

MARIANO

PAU SUBIRATS

ERIC SERRANO

FOFANA

SUFI

XAVI HURTADO

HASSAN HAJJA

ALEIX MOLA

ENRIC JORNET

ASSANE NDOYE

JORDI JORNET

BRIAN PANISELLO

YASSIN BELOUALI

POL VAZQUEZ

NAIN CASTILLO

GUILLEM MARTINEZ

ALAGIE SANYANG

JON FATSINI

POL VAZQUEZ

ROC GRAU

ROGER GARCIA

JORDI ABELLÓ

ZOUHIR

ESTEVE MARGALEF

26 de juny

DANI BEL

JORDI CODORNIU

DAVID CANO

KEVIN LEONARDO 

ALEIX BAYERRI

MORRIS BASSEN

PAU BENET

SERGI MARIN

QUIM ALBIOL

IVAN MARSAL

WASSIM

ORIOL CURTO

VICTOR CALLAU

GUECHE

ELOI

ÀXEL RODRIGUEZ

ARNAU

DANI SAEZ

ALEJANDRO RAMIS

MATHEW CLEWELY

R BITEM

R BITEM

R BITEM

R BITEM

R BITEM

ROSELL

S BÀRBARA

S BÀRBARA

S BÀRBARA

S.BÀRBARA

S.BÀRBARA

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

TORTOSA EBRE

ULLDECONA

ULLDECONA

ULLDECONA

ULLDECONA

ULLDECONA

ULLDECONA

ULLDECONA

ULLDECONA

VINARÒS

VINARÒS

VINARÒS

VINARÒS

XERTA

XERTA

XERTA

XERTA

XERTA

XERTA

XERTA

XERTA

AMPOSTA B

AMPOSTA B

AMPOSTA B

AMPOSTA B

AMPOSTA B

AMPOSTA B

AMPOSTA B

AMPOSTA B

R BITEM

ROQUETENC

RAPITENCA

XERTA

PINELL

AMPOLLA

AMPOSTA 

AMPOSTA

CATALÒNIA

J MARIA

J MARIA

J I MARIA B

J I MARIA B

MASDENVERGE

MASDENVERGE

MÓRA NOVA

PERELLÓ

PERELLÓ

PERELLÓ

PINELL

PINELL

PINELL

PINELL

PINELL

RAPITENCA

JUVENIL

JUVENIL

JUVENIL

JUVENIL

XERTA

LA CAVA B

LA CAVA B

LA GALERA

LA GALERA

LA GALERA

PINELL

ALDEA JUV

LA GALERA

JUVENIL

TRAIGUERA

ALQUERIES

VALLS

RAPITENCA

INACTIU

FLIX

CAMBRILS

RAPITENCA

PERELLÓ
AMPOSTA B
FLIX
FLIX

SULAYMAN JALLOW

LAMIN SOW

PEP NAVARRO

RUBEN FORCADELL

YASSIN CHAFIKI

ALEJANDRO AVILA

DARLIN SALGADO

RONYS 

ISSAM

MIHAI

ADAMA

IVAN MONLLAO

YASSIN BAKADDI

LIONEL MUSSA

HAMZA

GUIFRÉ FIGUERES

DANI ARGILAGA

PACHU

ARNAU ESTEBAN

JOSÉ CASTRO

HUMBERT

MARC BRULL

ALBERT SÁNCHEZ
RICARD SORIANO

JOSU RIGALT
JUSI GAVALDÀ

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

S.JAUME

ULLDECONA

ULLDECONA

TORTOSA E

RAPITENCA

BENICARLÓ

CAMPREDÓ

PINELL

CAMARLES

CAMARLES

R BÍTEM
R BÍTEM

S BÀRBARA
S BÀRBARA
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Jordi Abelló, del Camarles, a la Rapitenca.      BESOCCER

NOVETATS DE FITXATGES 
D’ESTA SETMANA,

A PARTIR DE LA DATA

David Cano, del Catalònia, fitxa amb l’Amposta.

Matti, del Valls, tornarà a la Rapitenca. 
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XAVI VILAGUT?
ÀLEX GONZÁLEZ

JUAN CARLOS CERVANTES
MARÇAL MASIP

SALGUERO /MARC 
JORDI FABREGAT
AGUSTIN ISABEL

ÀLEX GALLEGO
FERRAN SIMÓ
IVAN ROMEU
JESÚS BENITO

ADRIAN PUERTO
TEIXIDÓ

ALBERT BEL
ALBERTO LÓPEZ
QUIQUE TEJERO 

ADRIAN GONÇALVES
GREGORIO NAVAS

CARDONA
PEQUE

DANI FERNÁNDEZ
DAVID RUIZ

ÒSCAR LAHOZ
GERARD CAPERA

HANS
NARCÍS LABORIA
JORDI CASTELLVI

LLUÍS FORNÉS
MARC BEL

LLIGA ELIT
POBLA M

VALLS

1A CATALANA
RAPITENCA

ASCÓ
EL CATLLAR

TORTOSA EBRE
CAMP JOLIU

2A CATALANA
ALDEANA
AMPOSTA

CAMARLES
CAMBRILS U

CANONJA
LA CAVA
LA SÉNIA

MONTBLANC
POBLA B

REMOLINS BITEM
TORREFORTA
ULLDECONA

VILASECA
CATALÒNIA

SP I SP

3A CATALANA
AMETLLA
AMPOLLA

AMPOSTA B
CAMARLES B

FLIX
GANDESA
GODALL

KIKI
PAU ALEGRIA

CRISTIAN TORTA
AMBRÓS

DAVID CID/ÀLEX
JOAN M VILAPLANA
MARIO JAVALOYES

JORDI ROCA
DANI ROBLES

FERNANDO FALCÓ
SISCO

CARLOS PANISELLO
SERGI QUINTANA

FRANCISCO
JOAN BLADÉ

ÒSCAR RUMENSE
IVAN DESCARREGA

SERGI MANERO
LLORENÇ LOZANO
CARLES BELTRAN

BALTASAR CAPERA
MANU QUIRÓS
FÉLIX GÓMEZ

IAN TOMÀS
IGNASI MAURI

JUNCA
ROBERT AVIÑÓ

MARC CÉSAR

3A CATALANA
GINESTAR

JESÚS I MARIA
MASDENVERGE

MÓRA NOVA
PERELLÓ
PINELL

ROQUETENC
S. BÀRBARA

OLIMPIC

4A CATALANA
ALDEANA B
ALCANAR
ALDOVER

AMETLLA B
ASCÓ B

BENISSANET
CAMPREDÓ

CORBERA
HORTA

CATALÒNIA B
JESÚS I MARIA B

LA CAVA B
LA FATARELLA

LA SÉNIA B
SANT JAUME 

TIVENYS
TORRE ESPANYOL

XERTA
ULLDECONA B

LES BANQUETES 25/26

MOLT AVIAT, SECCIÓ CELMA
EXTRA PLANTILLES 25/26

ANÀLISI DE CADA EQUIP
FITXATGES

DADES HISTÒRIQUES

· Balart va estar en tractes 
amb el Tortosa Ebre per po-
der formar part, la temporada 
vinent, de l’estructura tècnica 
del futbol base, supervisant 
la metodologia dels entrena-
ments dels equips, amb en-
tesa  amb els entrenadors. Fi-
nalment, però, no es va poder 
concretar la incorporació de 

l’entrenador a esta estructura 
tècnica del club roigiblanc. 
Posteriorment, li va sorgir po-
der fer la mateixa funció a la 
UE Aldeana, a través de la rela-
ció que té amb Ismael Meiriño. 
Per a Balart, el projecte de l’Al-
dea és compatible amb la seua 
situació personal i, per tant, va 
acceptar el repte. També dir 

BOMBA: BALART A L’ALDEANA

que, un cop ja compromès 
amb l’Aldeana, el tècnic va 
tenir una trucada d’un club 
de categoria superior. Però 
estava compromès amb l’Al-
deana. 
A la foto, Ismael, Sergi Ven-
tura (coordinador), Balart i el 
president de la UE Aldeana, 
Pujol.  

FLORIN tindrà una doble funció tècnica la temporada 
vinent. El Simeone camarlenc farà funcions de segon 
mister al primer equip del Camarles, el qual entrenarà 
el calero Ivan Romeu. Així mateix, Florin entrenarà al ju-
venil de l’Ametlla de Mar, la propera campanya. Nova 
etapa, molt activa, per al tècnic de Camarles. 
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L’any passat va baixar de Se-
gona catalana i la tornada 
a Tercera no tenia l’ascens 
com a objectiu prioritari. 
Ho era més consolidar el 
projecte, sobre tot el futbol 
base que és el futur del club. 
Es va fitxar a un mister 10, 
Amores, que va deixar bona 
empremta al Cambrils Unió, 
on va assolir dos ascensos. 
Les lesions van condemnar 
a l’equip una campanya més. 
La primera volta va ser es-
pectacular i a la segona es 
va baixar el pistó, cedint la 
segona plaça. De de ser el 
segon millor equip, a ser el 
setè a la segona volta.

MÓRA LA NOVA, 
CONSOLIDACIÓ

Revelació. Porta tres cam-
panyes de menys a més: 
desè fa tres, vuitè la passa-
da i ara quart. El treball de 
Mario Javaloyes ha estat 
espectacular. Per això va te-
nir dues ofertes de segona. 
No obstant, va renovar. Un 
club històric, que va militar 
10 temporades a preferent, 
clàssic de segona catalana i 
que ja porta 11 campanyes a 
la tercera. Té un gran presi-
dent Ramon Gas, i un cap de 
premsa top el gran Campos. 
El 2030 el club complirà 
cent anys. Destacar tam-
bé la progressió del futbol 
base. I aviat gespa artificial.  

ROQUETENC,
LA REVELACIÓ

BALANÇ 3A CATALANA (2)

MANEL
(Ametlla)

JOSU
(Flix)

FERRAN FALCÓ
(Camarles B)

JACK CID 
(Perelló)

CRISTIAN ARASA
(Masdenverge)

LLUÍS  
(Pinell)

Es va apostar per un mister 
que l’any anterior va evitar 
el descens i en aquest va fer 
del Pinell un equip revelació 
amb una gran segona volta 
on només va perdre quatre 
partits. Equip efectiu, no-
més nou jugadors van mu-
llar, amb un Lluís Espinach 
que va fer un espectacular 
final de lliga, amb 19 gols. 
Deixa empremta el mister 
Pau al Pinell i ara accepta 
nous reptes, fitxant amb el 
Jesús i Maria, un altre equip 
de la mateixa categoria. Pau 
tornarà al Pinell com a rival 
i sempre serà amb alegria 
com el seu cognom ho indi-
ca. El Pinell, ara entrenat per 
Vilaplana, s’ha de renovar i 
així ho està fent

PINELL, GRAN 
TEMPORADA

Era un dels favorits ja que 
tenia jugadors que han es-
tat en categories superiors 
Duran, Jusi, Garrido, Adri 
però la marxa d’Adri més la 
lesió de Garrido van influir. 
Es partia d’una tercera po-
sició la campanya passada 
per això s’aspirava a estar 
al podium dels tres millors. 
Jordi Roca ha estat dues 
temporades com a mister i 
ara acaba la temporada en 
aquest Club. Es comença un 
altre cicle amb l’arribada  de 
Castellví que estava al futbol 
base i a l’equip de futbol sala 
de Flix. L’equip sofrirà certa 
renovació. 

FLIX, LES 
ADVERSITATS
ES VAN ACUSAR És l’equip de la població 

més petita d’aquesta ca-
tegoria; els jugadors no 
cobren i porten tres tem-
porades batent les seves 
pròpies expectatives, dos 
sisens llocs i aquest any setè 
i per sobre d’equips amb 
més potencial pressuposta-
ri. L’èxit d’aquest club és que 
és una família amb un mis-
ter Cristian que porta quatre 
campanyes i que seguirà. És 
una de les claus. I el mestre 
de cerimònia Iniesta que és 
l’ambaixador d’aquest club. 
Una plantilla identificada 
on destaquen Xavi i Cristian 
que són els màxims artillers 
amb 25 gols entre tots dos. 
Un club ben gestionat. I que 
fa miracles treballant molt.

MASDENVERGE, 
MÉS MIRACLES

SANTA 
BÀRBARA, 
GRAN SEGONA 
VOLTA

Un equip que en les dues 
últimes temporades va es-
tar al pòdium dels millors, 
amb un tercer lloc fa tres 
campanyes i segon la pas-
sada. En aquesta es va patir 
i en els últims compassos 
de la lliga perillava la seva 
salvació. L’arribada de dos 
jugadors Peque i Cobacho 
van ser fonamentals per a la 
salvació de l’equip que és el 
que porta més campanyes 
consecutives a Tercera, un 
total de catorze. Temporada 
nova amb molta gent jove i 
de casa, amb renovació per-
què pengen les botes diver-
sos jugadors. Important que 
mantinguin un filial. S’ha 
creat una gestora fins l’any 
vinent.

L’AMETLLA, ANY 
DE SOFRIMENT

S’esperava més d’aquest 
equip que va començar 
pràcticament un projec-
te de zero a la 3a catalana, 
amb nou mister, nova direc-
tiva i un equip remodelat al 
99%. Durant la temporada 
es van incorporar al pro-
jecte Ferran i Carles Kader. 
Es podria considerar una 
temporada de semi fracàs. 
Però no és del així. Gràcies 
a la nova directiva el club 
ha tornat a reflotar a nivell 
d’afició i amb més jugadors 
de la localitat. Esperem que 
la següent temporada es 
recullin els fruits d’aquesta 
temporada. El club té des 
de la temporada passada un 
conveni de filiació amb Fut-
bol Formatiu.

AMPOLLA, ANY 
DE CANVIS

La campanya passada era el 
primer equip el que estava 
a la 3a catalana i en aques-
ta passada ha estat el filial, 
que va aconseguir l’ascens 
de quarta catalana. La meta 
de mantenir la categoria es 
va perfilar amb una gran pri-
mera volta però va tenir una 
mala ratxa a la segona vol-
ta on només va aconseguir 
quatre victòries. 
Acaba l’etapa d’Oliver Serra-
no que ha estat dues campa-
nyes i ha fet una gran tasca. 
L’equip l’agafa el mister del 
juvenil de Lliga Nacional, 
Hans. 
Cal destacar que en aquest 
equip filial, durant la tempo-
rada, hi han jugat molts ju-
venils.

AMPOSTA B, 
BON DEBUT

Aquest equip ja porta deu 
anys de camí i dues tempo-
rades consecutives a la ter-
cera catalana. 
El Camarles, durant molts 
anys, ha tingut el primer 
equip a la tercera catalana, 
una categoria que ara ocu-
pa el filial. Va acabar l’etapa 
de Florin que ha estat quatre 
anys i passa a ser segon mis-
ter del primer equip. 
Narcís Laboria serà el mister 
amb el suport del cos tèc-
nic existent. 17 jugadors han 
marcat gol, no han tingut un 
Killer però si un equip molt 
compacte i amb gran fei-
na en els entrenaments en 
els que el seu mister Florin 
apretava de valent. És el Si-
meone de Camarles.

CAMARLES B, 
CONSOLIDAT

En la temporada anterior, amb 
el mister Castillejo, l’equip va 
ser cinquè. En aquesta les 
coses no van anar bé i van 
cessar un mister que no era 
el culpable. Els nous entre-
nadors David i Cid Cervera 
van fer el que van poder. Amb 
un Chimeno que no va estar 
tan fi (32 gols la lliga anterior) 
però va complir fent-ne 19. 
Molt important la recuperació 
del crac Jack Cid, que en els 

PERELLÓ, ANY 
COMPLICAT

partits que va jugar, va mar-
car 16 gols. L’equip se va sal-
var però va ser una campanya 
dura. Jack no seguirà. Fitxa 
amb el Camarles. 

Tornada a la tercera cata-
lana després de 7 campa-
nyes d’absència en aquesta 
amb l’única meta de man-
tenir-se.  L’equip, tot i les 
dificultats, va estar en zona 

EL GINESTAR
SE SALVA

Després de dues tempora-
des a 3a catalana, torna de 

ALCANAR, AMB 
EL CAP ALT

nou a la 4 catalana. L’han-
ndicap de no poder jugar 
la meitat de la temporada 
a casa per tenir el camp en 
obres va influir en el Des-
cens. La solució de cessar 
el mister Rafa Rivera no va 
ser suficient i la prova que 
només es van guanyar dos 
partits a casa a la segona 
volta, més tres empats i deu 
derrotes. El club assumeix 
el descens i seguirà com-
petint per  tornar a intentar 
pujar la propera temporada. 
No serà fàcil. Sisco va aga-
far l’equip durant la tempo-
rada passada i seguirà per 
iniciar la nova etapa.

Tres anys ha durat l’aventu-
ra del filial a la 3a Catalana. 
Tot i el canvi d’entrenador, la 
salvació era impossible i més 
amb el descens del primer 
equip. Es van fer mans i mà-
negues cada setmana i, tot i 
els resultats, es va competir, 
donant la cara fins el final. 
Un club que ha tingut tres 
equips amateur: un rècord. 
La temporada vinent només 
hi haurà dos equips.

J I MARIA,
FINS EL FINAL

de permanència. Però en el 
darrer tram de la competició 
va cedir punts a darrera hora 
i va tenir una ratxa negativa 
que va comportar descens 
per compensació. L’ascens 
del Catalònia l’ha salvat. I 
ara nova etapa, amb Kiki a la 
banqueta.

Equip que començava una 
nova etapa; només seguien 
5 jugadors de la tempora-
da anterior. Nou mister, Joan 
Miquel Vilaplana, que va ser 
segon a Flix amb Jordi Roca i 
que va fer el seu debut en so-
litari. Amb una primera volta 
decebedora (només tres vic-
tòries) va ser el penúltim equip 
de la 1a volta. A la segona va 
estar impecable i fou el cinquè 
millor equip juntament amb el 
Pinell. La seva estrella Josep 
Callau va marcar 14 gols. Ara 
comença nova etapa, amb 
nou president i nou mister.
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El Pavelló Firal
de Remolins de Tortosa 

va ser l’escenari
de la celebració
de la delegació

de Terres de l’Ebre

La delegació de la Federació 
Catalana de Futbol a Terres 
de l’Ebre va celebrar dijous 
passat la festa dels campi-
ons de lliga. El Pavelló Firal 
de Remolins de Tortosa es 
va engalanar per acollir l’en-
trega de trofeus als equips 
vencedors de la temporada 
2024-2025. Durant l’acte han 
estat premiats un total de 32 

Nit dels Campions a la Delegació 
Terres de l’Ebre

FEDERACIÓ CATALANA DE FUTBOL

equips de futbol i futbol sala. 
Gairebé 1.000 persones van 
assistir a la jornada festiva 
de la delegació de Terres de 
l’Ebre emmarcada en el ci-
cle de les Nits dels Campions 
2025.
A la imatge superior, repre-
sentació del Godall, equip 
campió de la Quarta catala-
na, de la lliga i del play off. 

VETERANS TERRES DE L’EBRE

IMAGINA RÀDIO
Festa del Futbol i de 

l’Esport Ebrenc

El programa dels diumen-
ges “Tots els Gols” d’Ima-
gina Ràdio (103.9 FM), amb 
la col·laboració i suport 
del setmanari L’Ebre, i el 
patrocini institucional de 
TortosaSport i l’Ajuntament 
de Tortosa, celebren la XIX 
Festa del Futbol i l’Esport 
Ebrenc de final de tempora-
da 2024-2025, un acte que 
serà enregistrat i retrans-
mès pel Canal TE televisió.
La XVIII Festa del Futbol i 
l’Esport Ebrenc, tindrà lloc 
el divendres 27 de juny, a les 
20 hores, al Pavelló Firal de 
Remolins de Tortosa. Serà 
la cloenda multitudinària 
d’un programa referent al 
territori. “El partit més llarg 
de la jornada”, amb més de 
quatre hores  d’informació 
esportiva en directe. Serà la 
festa de l’Esport Ebrenc, un 
acte únic per tots els reco-

neixements que es faran a 
protagonistes pels resultats 
assolits durant la tempora-
da.   

Lliurament
de premis de la

XIX Festa del Futbol
i l’Esport Ebrenc,

avui divendres

Programa dels 
diumenges

“Tots els Gols” 

Dissabte passat, a la Braseria Panoràmica Golf de Sant Jordi, va tenir lloc el dinar cloenda de la temporada de l’Associació de Veterans Terres de l’Ebre. Més de 100 persones van ser-
hi presents. Fou una gran trobada en la que es va fer el lliurament de trofeus i es van efectuar les mencions. A les imatges, Veterans de Tortosa, campions de lliga, i l’equip ideal de 

la temporada, seleccionat pels propis equips. Dilluns, a Canal Terres de l’Ebre, en la segona part del programa, ens van visitar Juan Carlos López i Paco Callarisa; es va fer balanç de la 
temporada i es va parlar d’actualitat de la lliga. POdeu veure el programa: https://youtu.be/lRKWpm1ic-s
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més cruixent a l’exterior.
• En una paella amb oli ben ca-
lent es fregeixen les truites fins 
que quedin daurades per fora i 
cuites per dins. Un cop cuites, es 
reserven.
• A la mateixa paella s’afegeixen 
els alls tallats a làmines. Es dau-
ren a foc suau fins que siguin 
ben rossos, però vigilant que no 
es cremin, perquè llavors amar-
guen.
• Si us ve de gust, podeu afegir 

una mica de julivert picat per 
donat un toc de frescor.
• Un cop els alls estiguin ben 
fregits, es torna a posar la truita 
a la paella uns segons
perquè s’impregni bé de l’oli 
amb all.
• Servir immediatament. Es pot 
acompanyar d’una amanida 
verda i també d’una bona lles-
ca de pa de pagès. Si pot ser 
torrada i amanida amb sal i oli, 
encara millor.

INGREDIENTS:

• 2 truites de riu netes
• 4-5 grans d’all
• Farina (opcional, per enfari-
nar el peix)
• Oli d’oliva verge extra
• Sal
• Julivert fresc (opcional)

PREPARACIÓ:
• Tot i que no és un requisit in-
dispensable, el peix es pot en-
farinar lleugerament. Així man-
tindrà la seva pell i una textura 

TRUITA 
AMB ALLS  
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TELÈFONS D’INTERÈS 
EMERGÈNCIES
MOSSOS D’ESQUADRA
BOMBERS
URGÈNCIES  (AMBULÀNCIES)

Secció patrocinada per:

TREBALL

Empresa de serveis en constant creixement  busca personal per treballar a la zona de Terres de l’Ebre:

Interessats, enviar whatsapp al 617 702 159

· GRAU EN INFERMERIA
· GEROCULTOR/RA

· PERSONAL AUXILIAR
· GRAU EN EDUCACIÓ SOCIAL

· GRAU EN TERÀPIA OCUPACIONAL
· GRAU EN TREBALL SOCIAL

· SERVEI D'ASSISTÈNCIA AL DOMICILI
FISIOTERAPEUTA

- Contracte estable en plantilla i substitució
- Salari segons conveni GERCAT

OFERTA DESTACADA

MARINA 
LA RÀPITA

ES LLOGA
Amarratge 
8 metres

674 55 20 17
(Només WhatsApp)

COMPRO
4x4, vehicles, 

tractors, 
maquinària..., 

No importa any
 ni estat

Màxima serietat
Pere

686979513

AMPOSTA 
Local a l’avinguda 

la Ràpita
en lloguer. 

Superfície 220 m2. 
Ideal qualsevol
tipus de negoci. 

Dona a dos carrers
674 55 20 17.

LES CASES D’ALCANAR 
Carrer Trafalgar. 
Local comercial

a l’Avinguda Principal.
Façana envidriada. 

Totalment condicionat.
Ideal per a qualsevol

activitat de cara al 
públic. 

977 25 27 27

LA RÀPITA
Plaça d’aparcament 

amb traster en lloguer.
A l’edifici El Mariner,

a primera linea de mar, 
al davant del Club Nàutic. 

Zona molt difícil 
d’aparcar a l’estiu.

 977 74 33 99

ULLDECONA
Magatzems 

en venda o lloguer a 
diferents llocs del poble. 

674 35 53 49 

Local en lloguer o venda 
de 35m, al carrer major. 

977 25 27 27

I M M O B I L I À R I A

capricorn
22/12 al 20/01

Si cerques parella 
es poden donar 
algunes opcions, 
però de moment no 
et decideixes per 
ningú. Intueixes que 
algú del teu voltant 
no et vol bé i deixes 
de tenir-hi tracte.

aquari
21/01 al 19/02

Podries interessar-te 
a emprendre el 
teu propi negoci. 
Si darrerament has 
trencat una relació 
sentimental, cerques 
la millor manera 
d'entretenir-te i girar 
full.

sagitari
23/11 al 21/12

Etapa d’aïllament 
social que t’està 
aportant tranquil·litat 
i autoconeixement. 
En l'àmbit professio-
nal vius la culminació 
d’un projecte o la 
millora de condicions 
laborals.

escorpí
24/10 al 22/11

Algú del sector 
laboral es voldrà 
imposar injustament 
i li hauràs de parar 
els peus. Pel que fa 
a l’amor, la relació 
iniciada amb una 
persona més jove 
que tu, va endavant.

balança
24/09 al 23/10

La proximitat de 
Venus amb Urà in-
clina a què t’alliberis 
d’una relació que 
ja no funciona o 
que necessitis més 
llibertat d’acció. Una 
amistat no et sembla 
gaire honesta.

àries
21/03 al 20/04

Estàs més primmirat i 
et fixes en petites co-
ses que normalment 
et passen desaper-
cebudes. Amb Venus 
per Casa II pots rebre 
uns diners extra, 
però també poden 
sortir volant.

cranc
22/06 al 23/07

Et mostres més 
actiu mentalment o 
amb una manera de 
comunicar-te més di-
recte que pot portar 
alguna fricció.  Vols 
tenir un espai propi 
a casa on poder 
estudiar o treballar.

verge
24/08 al 23/09

Amb l’evolució de 
Mart a Verge la teva 
empenta és notable, 
però també podries 
ser massa vehement. 
Tens la capacitat de 
poder arribar al fons 
d’una qüestió del 
teu interès.

taure
21/04 al 21/05

Amb Venus en 
aspecte amb Plutó 
vius un moment molt 
passional. Tendència 
a discutir o a no 
escoltar gaire als al-
tres i t’anirà bé tenir 
estones en solitud 
per reflexionar.

peixos
20/02 al 20/03

Organitzes millor 
l’estiu per no tornar 
a caure en la mo-
notonia. Gaudeixes 
dels esports d’aigua 
o de passejar al cos-
tat del mar. Valores 
fer un trasllat de 
residència.

lleó
24/07 al 23/08

El bon aspecte del 
Sol amb Mart facilita 
emprendre accions 
vàries, tenir més 
vitalitat o iniciar un 
camí en solitari, entre 
altres coses. Vigila 
amb les disputes 
verbals.

bessons
02/05 al 21/06

Tens ganes de fer-te 
un homenatge i et 
regales un massat-
ge o una visita a la 
perruqueria. Lluites 
per la teva indepen-
dència econòmica.  
Et reafirmes en els 
teus valors.



24 a l’últimaDIARI MÉS EBRE • divendres 27 de juny / 2025

Roser Pros-Roca

Cada viatge en autobús 
és una novetat que 

cada persona pot viure de 
forma personal, esdevenint 
tan significativa com una 
feliç coneixença entre dues 
persones que, des d’un punt a 
l’altre de la geografia, acaben 
construint juntes una família, 
havent-se conegut gràcies a 
l’autobús.

A l’òmnibus, de fet, ja que 
aquest va ser el primer vehicle 
amb el que l’empresa HIFE por-
tava estiuejants a Benassal. Una 
història compartida entre HIFE 
i Benassal que ara arriba al seu 
110è aniversari. En parlen José 
M. Chavarría, conseller delegat 
d’HIFE, i Elia Garcia, alcaldessa 
de Benassal, en aquesta entre-
vista en exclusiva per al Diari 
Més Ebre.

Sr. Chavarría, fa uns quants 
dies vau fer a Tortosa, la 
presentació de la commemo-
ració dels 110 anys de rela-
ció entre l’HIFE i Benassal. 
Com va anar? 
Molt bé. Vam comptar amb la 
presencia de l’Elia Garcia, alcal-
dessa de Benassal, i vam presen-
tar una edició especial de l’aigua 
de Benassal, que és l’origen de 
la nostra relació. L’HIFE va néixer 
per transportar els estiuejants 
que anaven a prendre les aigües 
a Benassal, a principis del segle 
XX. Hi havia molta gent que hi 
anava des de València, Castelló i 
Tortosa, i normalment arribaven 
amb el ferrocarril. A l’estació els 
esperava l’òmnibus d’HIFE, que 
era dels primers que va fabricar 
la Hispano Suïssa. Des del 30 
d’abril de 1915 portàvem els es-
tiuejants que anaven a prendre 
les aigües a Benassal, que era 
una cosa molt refinada i de l’alta 
societat.
Naturalment, en 110 anys 
les coses han canviat molt…
Sí, però l’aigua de Benassal està 
catalogada com una de les mi-
llors del món, si no la millor. 
Compartim amb Benassal un 
origen comú, perquè és el terri-
tori de l'Ilercavònia antiga, inte-
grada per Castelló, Tarragona, el 
Maestrat i la zona de Terol més 
pròxima. Són coses boniques de 

recordar per reconèixer els orí-
gens, perquè qui té orígens té 
arrels, i també futur i sap a on 
va.
A partir d’aquell primer òm-
nibus del 1915, hi ha hagut 
una gran evolució fins arri-
bar a avui?
El 30 d'abril de 1915 es va inau-
gurar l'empresa. Al primer cotxe 
li van posar la matrícula CS17. 
Després vam tenir dos cotxes 
més, i a poc a poc vam anar 
ampliant. L'any 1928 vam fer el 
gran salt de passar de Benassal 
a Valderrobres i arribar a Torto-
sa, accedint a altres poblacions 
i creixent en línies regulars. A 
principis del segle XX, quan la 
gent anava amb tracció animal, 
disposar d’un òmnibus era un 
gran avanç. Nosaltres hem vis-
cut aquells inicis, just quan nai-
xia el moviment turístic.
Quins altres actes teniu pre-
vistos per celebrar els vos-
tres 110 anys d’història?
Aquest any hem fet diverses 
accions. Vam presentar-nos al 
FITUR de Madrid. També hem 
estat a fires de València, Catalu-
nya, Aragó i Andorra. Vam tenir  
un estant al Pavelló d'Europa 

per atendre clients a nivell inter-
nacional. També hem participat 
a la Fira Expoebre de Tortosa, 
on vam guanyar el millor estant 
a la Fira de Tortosa. I ara també 
participarem a la Fira d'Oficis de 
Benassal.
Sou, en realitat, una em-
presa molt consolidada i de 
referència al territori...
HIFE hem incrementat molt els 
serveis de línia regular, i volem 
ampliar l’oferta perquè la gent 
utilitzi més el transport públic, 
gràcies a les inversions que 
s'estan fent, amb una política de 
bonificacions i una aposta forta 
per la tecnologia. El nostre ob-
jectiu és oferir una bona plani-
ficació de serveis i expedicions. 
Com a empresa ens devem al 
territori on vivim, i sabem quines 
són les necessitats d'aquí. Per 
això, de cara als pròxims mesos, 
anunciarem noves opcions des 
de diferents orígens.
Si els responsables d’HIFE 
estan contents per aquests 
110 anys, la gent de Benas-
sal també ho deveu estar, 
no alcaldessa?
Sí, estem molt contents. Vam 
començar a tindre contacte 

amb la família Chavarría, que 
porta l'HIFE, amb motiu de la 
Fira d’Oficis que fem a Benassal, 
perquè van pensar que era una 
bona idea portar a La Viajera, 
que és un dels primers autobu-
sos que va tindre l'HIFE. Llavors 
fem l’escenificació de l’arribada 
dels turistes que venien a pren-
dre l'aigua a la Font de Segures, 
fa 110 anys, els mateixos que fa 
que va néixer l'empresa, vista la 
necessitat de posar un transport 
públic entre l’estació de tren i 
la Font de Segures de Benas-
sal. Arrel d'aquesta col·laboració 
s'ha explorat la relació de l'HI-
FE amb l’aigua de Benassal. Per 
això la nostra aigua està a les 
àrees de serveis de l'empresa, 
als autobusos, i acompanya 
tantes històries que hi ha dar-
rere d'un viatge d'autobús: la 
història del que va a treballar, 
a estudiar, el que canvia la seva 
vida d'un lloc a un altre, el que 
va de viatge... Crec que és boni-
ca aquesta història compartida, 
110 anys després.
Alcaldessa, com us sentiu 
per tenir la millor aigua del 
món?
És un honor. Jo sempre dic que 
no ets de Benassal si no dema-
nes aigua de Benassal. És un or-
gull per a nosaltres ser del poble 
de l'aigua, i ho portem per ban-
dera. És la nostra senya d'iden-
titat. L'aigua és inqüestionable.
Igual que la relació amb 
HIFE? 
Sí, perquè la nostra font està a 
4 quilòmetres del nucli urbà. A 
l'estiu reforcem el servei d'au-
tobús i afegim una línia que va 
al balneari, per facilitar a la gent 

que pugui venir a comprar al 
poble, o que pugi a la font. Però 
sí, aquesta relació està ben afer-
mada i tan de bo puguem incre-
mentar-la més.
Avui hi ha molta gent que 
puja a prendre les aigües a 
Benassal?
És un turisme que s'ha trans-
format. Abans era específic per 
a prendre l'aigua, però ara s'ha 
transformat. El món s’ha glo-
balitzat i les necessitats i els 
gustos dels visitants canvien. 
Ara s'ha convertit en un turisme 
de segona residència, familiar, 
tranquil. Tanmateix, les perso-
nes segueixen prenent l'aigua. 
Hi ha un ritual i a primera hora, 
en dejú, es pren l’aigua. Sobre-
tot, persones amb problemes 
de salut segueix visitant-la, però 
ara aquest turisme no és mas-
siu.
A Benassal, a banda de 
prendre les vostres aigües, 
què més es pot fer a nivell 
turístic i cultural?
En aquesta època que fa tanta 
calor, Benassal és un refugi cli-
màtic. La nostra natura, el parat-
ge natural al costat del balneari, 
amb un passeig que es pot visi-
tar, és un recés de tranquil·litat. 
A nivell gastronòmic tenim una 
indústria càrnica molt potent, 
amb productes de gran qualitat 
que es poden degustar als nos-
tres restaurants. Tenim les rutes 
senderistes i per a bicicleta que 
són molt atractives. També les 
ermites, com la de Sant Cristò-
fol, que té unes vistes extraordi-
nàries, la de Sant Pau o la de la 
Mare de Déu de l’Avellà, que és 
la Capella Sixtina de l’Alt Maes-
trat. Un dels pobles més bonics 
d'Espanya, Culla, és al costat. 
També el Parc Cultural de la 
Valltorta, que té la consideració 
de Patrimoni de l’UNESCO. Tot 
això es pot visitar al voltant de 
Benassal, però després tenim 
el nostre casc històric, amb un 
museu dedicat a Carles Salva-
dor, un altre de la pintora Teresa 
Pascual, el Museu Arqueològic 
de l'Alt Maestrat, el Museu de 
la Vida Rural... Crec que és un 
conjunt molt interessant, i se-
gur que l’experiència de viure 
uns quants dies a l'Alt Maestrat, 
no serà indiferent.

“ LA NOSTRA HISTÒRIA VA 
COMENÇAR FA 110 ANYS

I ESTEM DE CELEBRACIÓ ” Elia Garcia
Alcaldessa de Benassal

José M. Chavarría
Conseller delegat d’HIFE


